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ÖNKORMÁNYZATI LAP 

\'. évfolyam 5. szám ÁRA:lOOFT 2002. december 

Kellemes 
karácsonyi ünnepeket 
és örömökben gazdag, 
eredményekben bővelkedő 
boldog új esztendőt kívánok 
az újonnan megválasztott 
képviselő-testület és 
jómagam nevében 
Jánoshida 
minden lakójának! 

Ezúton köszönöm saját magam és az újonnan megválasztott képviselő-testület tagjai nevében a település 
lakóinak bizalmát, mellyel kitüntettek bennünket az október 20-ai választásokon. Ígérjük, hogy élni fogunk 
bizalmukkal, és 4 éves munkánkat Jánoshida település érdekében fogjuk végezni. 

Köszfütjük támogató bizalmukat! 

Az alakuló ülésen, a megbízólevelek átadása 
után készült az első közös fotó az új kép
viselő-testületről. 

Első sor balról jobbra: Sziráki Ferencné, 
Révész Ferencné, Dr. Voller Angéla Uegy
ző) , Viller Józsefné, Petőné Vígh Katalin. 

Második sor: Eszes Béla, Kobela József, 
dr. Danicz László, Bori István, Czibak Ottó, 
(dr. Ágyi Éva külföldön tartózkodott éppen, 
azért nem látható a képen, ő egy későbbi 
ülésen vette át megbízólevelét, s tette le a 
képviselői esküt.) 

Eszes Béla polgármester 
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Tájékoztató 
a 2002. október 20-i 

önkormányzati választás eredményéről 
A Magyar Köztársaság Alkotmánya előírja, hogy a helyi 

önkormányzatok képviselő-testületeinek és polgármesteré
nek választását négyévente kell megtartani. A Magyar 
Köztársaság elnöke 2002. október 20-ra tűzte ki a helyi 
önkormányzati képviselők és polgármesterek választását, így 
községünkben is ekkor került sor az önkormányzati 
választásokra. 

A 2220 választópolgárból 1372-en éltek választójogukkal, 
ami 61,8 azaz közel 62%-os részvételt jelent. 

Mindenki 4 szavazólapon adhatta le voksát. A 
szavazólapokon való eligazodás a jelöltek nagy száma, éppen 
ezért a szavazólapok terjedelme miatt hosszas és nehézkes 
volt, de a szavazatszámláló bizottság tagjai tájékoztatásukkal 
segítették az eligazodást. 

Azonban ennek ellenére is viszonylag sok volt az érvény
telen szavazat. 
A polgármester-jelöltekre leadott szavazatoknál 11 
a képviselő-jelöltekre leadott szavazatoknál 30 
a kisebbségi jelölteknél leadott szavazatoknál 251 
a közgyűlésre leadott szavazatoknál pedig 83. 

Mindösszesen ez 3 7 5 érvénytelen szavazat. Ez a kisebbségi 
jelölteknél kiugróan magas szám abból adódik, hogy sokan 
egyáltalán nem szavaztak kisebbségi jelöltekre, míg a többi 
esetben az érvénytelenség oka, hogy nem megfelelő számú 
jelöltre szavaztak. 

Polgármester-jelöltekre összesen 1360 érvényes szavazat 
érkezett 
Ebből: 

Eszes Béla: 1026 
Hidas Ferenc: 172 
Földi Ferenc 162 szavazatot kapott. 
Így a polgármester Eszes Béla lett. 

Képviselő-jelöltekre összesen 1341-en szavaztak érvényesen. 
Mandátumhoz jutottak: 

Dr.Ágyi Éva 879 
Dr. Danicz László 798 
Bori István 520 
Czibak Ottó 514 
Petőné Vígh Katalin 473 
Kobela József 447 
Viller Józsefné 436 
Révész Ferencné 431 
é Sziráki Fer encné 421 szavazattal. 

A mandátumhoz nem jutott jelöltek: 

Zombori József 370 
Banya László 349 
Földi Ferenc 316 
Menyhárt Ferenc 
Tóth István 
Bathó Károly 
Mészáros Sándorné 
Drávuczné Répási Ilona 
Eszes István 
Szabó János 
Molnár Istvánné és 
Eszes Zoltánné 
Varga Sándorné 
Tóthné Répási Anett 
és Darók Gizella 

306 
305 
304 
295 
271 
260 
254 

227 
222 
175 
80 szavazattal. 

A kisebbségi jelöltekre összesen 1121 fő szavazott érvénye
sen. A jelöltek közül mandátumhoz jutottak: 

Czibak Ottó 
Banya László 
Banya István 
Gazsi Józsefné 
Czibak György 

763 
760 
417 
338 
301 szavazattal. 

A mandátumhoz nem jutottak közül 

PozákJenő 

Fehér Zoltán 
Kökény József 
Fehér Kálmánné 
Fehér Zsolt 
Fehér Szilveszter 
Rácz Tibor 
Fehér Lajos Gyula 

199 
197 
107 
82 
75 
74 
73 
70 szavazatot kaptak. 

A Megyei Közgyűlési listákra érvényesen 1289 fő szavazott. 
A legtöbb szavazatot a 

Jászsági Önkorm. Szövetségének és a 
Közép Tiszavidéki Önkorm. Szövetségének közös listája 
kapta: 577 
2,MSZP 358 
3,FIDESZ 184 
4, Munkáspárt 
5,FKGP 
6, Országos Polgárőr Szöv. és 

SZDSZ 
7, Nyugdíjasok 
8,MIÉP 
9,LUNGODROM 

29 
26 

23-23 szavazattal 
21 
13 
11 
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1 szavazattal. 

A HVB elnöke és a magam nevében ezúton is szeretném 
még egyszer megköszönni mindenkinek a segítő munkáját, 
aki bármi módon hozzájárult a választás sikeres lebonyolí
tásához. 

'-ZSC=-=' ·ben a választás érvényes és eredményes volt. 
~ _ = ~~ :: ellen kifogás nem érkezett, így az végleges. 

A megválasztott polgármesternek és képviselőknek 
pedig kitartó és sikeres munkát kívánok az elkövetkező 
négy évre. 

dr. Voller Angéla jegyző 

Az alakuló ülésről jelentjük 
Az UJOnnan megv álasztott 

·ép ·iselő-testület 2002. november 4-
en tartotta alakuló ülését. Az alakuló 
-1és ünnepélyes külsőségek között 
zajlott, és valójában az új önkor
mányzat megalakulásának a színtere 
volt. 

Elsőként a Helyi Választási Bizottság 
e lnöke tájékoztatta a testületet a 
,-álasztás eredményéről, majd ezt 
követően átadta a megválasztott 
képviselők és a polgármester részére 
a megbízóleveleket. Ezt követően a 
képviselők eskütételére került sor, 
majd a polgármester tette le az esküt 
a képvise lő-testület előtt. 

Az eskütétel után a polgármester 
ismertette ciklus-programját, majd 
javaslatot tett a létrehozandó bizott
ságokra, illetve azok tagjaira, melyet 
a testület el is fogadott az alábbiak 
szerint: 

1, Pénzügyi Bizottság 

Tagjai: • 
Kobela József 
Sziráki Ferencné 
Gerhát Jánosné 

elnök 

tagok 

2, Egészségügyi és Szociálpolitikai 
Bizottság 

Tagjai: 

Dr. Danicz László 
Dr. Ágyi Éva 
Czibak Ottó 
Viller Józsefné 
Eszes Zoltánné 
Szőke Pálné 
Tamási Sándor 

elnök 

tagok 

3, Településfejlesztési és Gazda-
sági Bizottság 

Tagjai: 

Bori István elnök 
Petőné Vígh Katalin 
Czibak Ottó 
Sziráki Ferencné 
Banya László 
Bathó Károly 
Tóth István tagok 

4, Kulturális és Ünnepségeket 
Szervező Bizottság 

Tagjai: 

Petőné Vígh Katalin elnök 
Bori István 
Czibak Ottó 
Sziráki Ferencné 
Lipták Katalin 
Mészáros Sándorné 
Zombori József tagok 

Zámbori Jánosné 
(állandó meghívott) 

És végül, de nem utolsósorban 
az alakuló ülés fontos eseménye 
volt az alpolgármester meg
választása. Az alpolgármester a 
képviselők közül kerül meg
választásra. 

Az alpolgármester személyére a 
polgármester tehet javaslatot. A 
polgármester által javasolt sze
mélyt a képviselő-testület titkos 
szavazás során egyhangúlag el
fogadta, így az alpolgármesteri 
teendőket, ahogyan az elmúlt 4 
évben is Révész Ferencné fogja 
ellátni. 

Munkájához 
további jó egészséget és 
sok sikert kívánunk! 
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( Hírek az óvodából ) 
Gördülő hírek: 
Október 22. Hagyományteremtés céljából a Nemzeti 

ünnepeket óvodai szinten szeretnénk megünnepelni a 
nagycsoportos gyermekek aktív részvételével. Október 23-
ára már így emlékeztünk. 

Október 25. 
Szakmai nap Budapesten 

Országos szakmai konferencián vettünk részt. A „20 éves 
a fejlesztőpedagógia" című rendezvényre azok az óvodák 
kaptak meghívást, akik Porkolábné dr. Balogh Katalin Komplex 
Prevenciós Óvodai Programját adaptálták, alkalmazzák. A 
szakmai nap egyik részében pszichológiai ismereteinket 
bővíth : ttük Kati néni és más szakemberek előadásaival. E 
programrészben mutatkozott be a budapesti Aradi úti óvoda 
kollektívája, amely a fejlesztőprogram gyakorlati kipróbálásá
ban vett rész évekig. 

Délután szekcióülések keretében több megyei pedagógiai 
intézet és óvoda kapott lehetőséget gyakorlati munkájának 
bemutatására. 

Porkolábné Kati néni már több ízben járt óvodánkban, 
foglalkozásokat tekintett meg, ismeri szakmai munkánkat, és 
arról elismeréssel szólt. Az itt folyó nevelőmunkát ismerve 
kérte fel Petőné Vígh Katalin óvodavezetőt, hogy az egyik 
szekcióülést vez~ve mutassa be a jánoshidai óvodát. Katika 
és Szöllősi Albertné Anikó részletes és igényes anyag össze
állításával készültek és ismertették a helyi gyakorlatot. Írás
vetítő, videó használatával színesített előadásukkal hozzá
járultak a település és az óvoda hírnevének öregbítéséhez. 

Nagy örömünkre szolgált, hogy ezt a sikeres napot velünk 
töltötték a Szabadka-Hajdújárás testvérintézmény munka
társai és Majorosné Gerhát Éva tanító néni is. 

Bóta Mizsei Ilona 

Október 26. 
Névválasztó alapítványi bál 

A névválasztást követően úgy döntöttünk, hogy minden 
alkalmat megragadunk, hogy új arculatunk tükröződjön 
valamennyi tevékenységünkben. 

'apsugár bál, melyet a nagycsoportosok napsugár tánca 
te nap ugarassá. - 'ap ugár koktél tükrözte munkánk tiszta, 

természetes ízét. A tombolatárgyak sokasága sugározta azt a 
kívülről jövő, visszaáramló szeretetet, melyet visszakaptunk 
minden kedves támogatónktól, akiknek ezúton köszönjük 
ajándéktárgyaikat, valamennyiük részvételét. Azoknak is 
köszönjük támogatásukat, akik személyükkel nem, de 
nagylelkű támogatásukkal hozzájárultak ahhoz, hogy 
óvodánk tárgyi feltételrendszere Önök által tündököljön. 

Valamennyiük támogatását köszönjük: 
az óvoda dolgozói 

November 8-11. 
Az udvarrendezés folytatódik 
Révész Gábor terveinek megfelelően, a helyi önkormányzat 

segítségével facsemetéket ültettünk. Gabi segített a 
facsemeték beszerzésében, és terveknek megfelelő jelölésben. 
Az önkormányzat elszállította a facsemetéket és közmunkások 
segítségével még eső előtt sikerült a telepítésük. 

Jó szándékú segítségüket köszönjük 

November 15. 
Környezetvédelmi nap 
Fontos feladatunknak tekintjük, hogy már óvodáskorban 

a gyermekeket a természet védelmére, megóvására és szere
tetére neveljük. Ennek jegyében rendeztük meg a környezet
védelmi napot, melynek keretében az óvoda udvarát és 
környékét tettük rendbe. Az őszi nagytakarításban tevéke
nyen részt vettek az óvodás gyermekek, a szülők és az óvoda 
dolgozói. A gyermekek a felnőttekkel együtt nagy szorgalom
mal gereblyézték a lehullott falevelet, zsákba gyűjtötték a 
szemetet, és felásták a fák töveit. 

A jó csapatmunka széppé és tisztává varázsolta óvodánk 
csodálatos kertjét. 

Ezúton szeretnék köszönetet mondani azoknak a szü lők

nek, akik részt vettek ebben a munkában, és segítettek meg
teremteni gyermekeik számára az esztétikus környezetet. 

November hónap 
az egészséges életmód jegyében 
November 11. Fogászati szűrés 
November 14. Általános szűrővizsgálat a védőnő által 

(testsúly, magasság, látás, hallás) 
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Hírek az óvodából 
. 'ol ember 19. 

Egészségvédelmi nap 
-~ici.s az, ha valami természetessé válik, erőfeszítés nélkül 

ennapi tevékenységünk részesévé válik. Szokássá 
„ ;.. a napi gyümölcsfogyasztás, a rendszeres testmozgás, 

_ - Iá ák és egészséges élelmiszerek napi fogyasztása, séta a 
-za ad levegőn. Ezen a napon nyújtjuk mindezeket, és az 
e,,,é zségügyi vetélkedőn a szokások beépülését rögzítjük. 

A nagycsoportosok egészségügyi vetélkedője 

A tevékenységek a színismeretre, mozgásos drámajátékra, 
fogalomalkotásra, válogatásra, hallásfejlesztésre, testrészek 
i meretére, azonosítására és nem utolsósorban az egészséges 
életmód szokásainak megerősítésére szolgáltak. 
éjdonságként szerepelt az evőeszközök helyes használatának 
bemutatása, kés és villa együttes alkalmazása. Másik új elem 
mit a vetélkedőt lezáró zenére történő relaxációs gyakorlat, 
amelynek során a gyennekek nyugalmi állapotba kerültek, és 
feloldódhattak a feszültségek alól. Minden feladat az önálló 
feladatvégzést és a pontos végrehajtást szolgálta, segítette. 
. 1egvalósításuk hozzájárult a derűs , érzelmi biztonságot 
nyújtó légkör megteremtéséhez, így kialakulhat az igény a 
későbbi egészséges életvitelre. 

Berczeliné Gazsi Andrea 

.Yovember 21. 
Testvértelepülé.#i-találkozó Jánoshalmán 
Községünk polgármestere és óvodapedagógusai felvet

ték az első János nevű településsel a kapcsolatot. Az első 
személyes találkozás Jánoshalmán valósult meg, ahol is a 
polgármesterek kifejezték szándékukat a kapcsolat további 
folytatása mellett. 

A délelőtti órákban a város óvodáival és nevezetességeivel 
ismerkedtünk meg, majd a kitűnő vendéglátást követően - a 
délután folyamán, szakmai konzultáción vettünk részt. Ennek 

ere ében kölcsönösen ismertettük intézményeink helyi 
· "cx!ai programját, nevelési gyakorlatát, fejlesztési elkép
ze éseit. 

Igen cartalmasan zaj !ott az első találkozás, ezért bizakodunk 
a an. hogy a jövőben egyre színesebb, változatosabb prog
ramokkal gazdagítjuk majd a két település közötti kapcsolat
tanást. 

Petőné Vigh Katalin 

Előremutató 
December 5. „Karácsonyi album" családi és egyéni fény
képezés 

December 10. Karácsonyi készülődés , vendégvárás 
Vendégvárás: Szabadka - Hajdúnánás óvodapedagógu
sainak látogatása 

Játszóház: Sisa Ágnes vezetésével karácsonyi angyalkák 
készítése természetes anyagokból 

December 11. Karácsonyi mézeskalács szobrok 

Karácsonyi népzenei bemutató meghívott együttes fel 
lépésével. 

December 12. Szülői fórum 
Előadó : Rédei Etelka óvodapedagógus- gyógypedagógus
logopédus 

Ovi-foci 
Ez év októberének legesősebb szombatján felkerekedtünk 
Jászapátiba. Nyolc kis focistapalánta, két óvó néni és négy 
szülő volt a hidai küldöttség. 
A gyerekekből két csapatot tudtunk felállítani . Mindjárt az 
első meccset a két hidai csapat játszotta egymás ellen . 
Mindkét csapat rúgott gólt a másiknak, de igazán a többi 
meccsen születtek az igazi gólok. 
A két hidai csapat az első két helyet szerezte meg. 
A torna gólkirálya is közülünk került ki: Kovács Misike 
szerezte meg ezt a címet, hiszen 8 gólt rúgott. Különdíjjal 
jutalmazták. 
Szerintem a gyerekeknek az érem volt a legértékesebb 
ajándék. 
A meccsek végén a szervezők megvendégeltek bennünket 
egy kis palacsintával. 
Azt hiszem , ez a szombati nap igen fárasztó volt a 
gyerekeknek, de boldogan dőltek itthon az ágyba. 
Én úgy látom és remélem, hogy a gyereknapon vissza tudjuk 
szerezni Jászapátitól a kupát, amelyet tavaly elnyertek tőlünk . 

Az óvó nénik nevében is köszönöm az apukáknak, hogy 
feláldozták a szombatjukat, és segítettek a gyerekek 
utaztatásában. 

Szabóné Darák Mónika 
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„N e fukarkodj a szeretettel, minél többet osztasz belőle, 
annál több marad Neked!" 

2002. október 15-18. között a Petőfi Sándor Általános 
Iskola adott otthont a Kedvesház pedagógiai továbbképzés 
programjának. Ezen a 30 órás alapképzésen 12 település 
oktatási intézményeiből (óvodák, ált. iskolák ) 24 fős 
csoport alakult: A résztvevők összetételének hetero
genitását jelzi, hogy általános iskolai tanárok és tanítók 
mellett az iskolaigazgatók, valamint óvodavezetők és 
óvodapedagógusok is részt vettek a képzésen (ebből 6 fő 
jánoshidai pedagógus). 

A továbbiakban szeretnénk bemutatni a Kedvesház 
pedagógiáját. Az új utakat kereső Lázár Péter-a program 
megalkotója - a legfontosabbnak az esélyteremtő oktatást 
tartja. Az első 30 órában a résztvevők megismerkedhettek 
a Kedvesház pedagógia általános jellemzőivel, ezen belül: 
a családi szocializációs sajátosságok feltárásának 
pedagógiai eszközeivel, a gyerekek, illetve a hozott tudás 
megismerését eredményező módszerekkel · és 
technikákkal, valamint ezeknek a pedagógiai gyakorlatban 
történő beépíthetőségeivel. Megtapasztalhatták a 
megismerés, mint alapvető pedagógiai módszer 
fontosságát, ismereteket szerezhettek az osztályközösség 
kiépítésének módjáról, a KETHANO-csoport szabályok 
közösség formáló szerepéről, a „hídépítés család és iskola 

Helyszíni szemle az iskolában 
2002. október 30-án Csapó Irma és Pásztor Tibor 

vezetésével megtörtént iskolánkban a COMENIUS 2000 
Közoktatási Minőségfejlesztési Program szakmai 
értékelése. Az értékelés alapját a Comenius J-es modellje, 
az intézmény által elvégzett eddigi tevékenység és a 
helyszínen folytatott interjúk képezték. Az értékelés két 
lépcsőben történt, első körbeff'a szemlézők az eddig 
beküldött munkajelentéseket tanulmányozták át, s azok 
alapján elkészítették azt a kérdéslistát, amelyet a 
helyszínen vi~sgálódásuk alapján alkalmaztak. A máfiodik 
lépésben meggyőződtek arról, hogy .a beküldött 
dokumentumokban leírtak hogyan kerültek megvalósításra 
a gyakorlatban. A gyakorlati megvalósításról a BECS 
vezetője, Tóthné Eszes Éva és tagja, Majorosné Gerhát 
Éva adott számot az eddig elvégzett munkát részletesen 
tartalmazó dokumentáció, írásos anyagok bemutatásával. 
Az ő meghallgatásukkal párhuzamosan - Pásztor Tibor -
az intézmény dolgozóival és igazgatójával készített 
interjút. Mind a két területre az őszinteség, a nyitott 
hangvétel és a rendkívül közvetlen közreműködés volt a 
jellemző. A napokban kaptuk meg a Monitoring vizsgálat 
eredményét, amely az alábbiakban összegezte az eddig 
elvé~zett tevékenységünket: 

„Ertékes, sokirányú, megfelelő munkát végzett az 
intézmény kollektívája. Az intézmény ve:Zetőj~nek és 
valamennyi munkatársának elkötelezettsége a folyamatos 

között" pedagógiai stratégiákról , tanulásszervezési 
stratégiákról és módszerekről , valamint betekintést 
nyerhettek a roma kultúra alapjaiba. 

Hogyan hatott ránk ebben a közösségben eltöltött 
néhány nap? Mi résztvevők nyitottak és befogadóak 
voltunk. Mindvégig törekedtünk arra, hogy a közösen 
hozott szabályainkat megtartva nyíltan és őszintén 
elmondjuk véleményeinket. Lelkesen kapcsolódtunk be a 
különböző kiscsoportos foglalkozásokba és aktívan részt 
vettünk az azokat követő megbeszéléseken. Számos 
alkalommal, a szakmai értékeken túl, mély emberi érzések 
is felszínre kerültek. Mindvégig megmaradt ajó hangulat, 
szívesen énekeltük és tanultuk meg a roma folklórból vett 
dalokat. 

A tanfolyamon szerzett tapasztalatokat és ötleteket (pl.: 
tanulásszervezés) igyekszünk becsempészni a tanórákra. 

Bízunk abban, hogy a Kedvesház pedagógiai 
továbbképzés ezzel nem zárul le, hiszen tavasszal 
folytatódik a második lépcsővel, ahol ismét 30 órát 
tölthetünk együtt a tanfolyam két trénerével, Lázár Péterrel 
és feleségével Bordács Margittal. 

A résztvevő jánoshidai nevelők 

minőség fejlesztés mellett érzékelhető, rendelkeznek az 
ehhez szükséges szakmai alapismeretekkel is, melyek a 
munkálatok során folyamatosan fejlődnek. A munkatársak 
tájékozottsága példaértékű. 

A módszertani kultúrájuk kiváló, az alkalmazott 
módszerek sokszínűek, azokat szakszerűen használják. 
Elért eredményeik alapján alkalmasak a bázisintézmény 
szerepének a betöltésére." Mint intézményvezetőnek jó 
volt ezen elismerő szavakat olvasni, mivel úgy érzem: 
munkánk elismerése az elkötelezett kollégákat további 
lendületre, a bizonytalanabb munkatársakat pedig az 
intézményi munka sajátos modelljének kiépítésére fogja 
ösztönözni. 

Drávuczné Répási Ilona 

* * * * * 
Alapítványi bál az iskolában: 
Köszönetünket fejezzük ki va lamennyi kedves 

vendégünknek, szponzorainknak, akik részvételükkel, 
felajánlásukkal járultak hozzá iskolánk báli bevételéhez, 
amelyből az első - második osztályos tanulók 
úszásoktatását; 3-4. illetve 7. osztályos tanulók erdei 
iskolában való részvételét; valamint a 8. osztályosok 
színház látogatása mellett TV, videó, magnó vásárlását 
kívánjuk megoldani. 



A pályaválasztást segítettük 
A hetedik és nyolcadik osztályos tanulók és szüleik 

ré zére 2002. november 21-én pályaválasztási szülői 
éne ezlet megtartására került sor. 

Ezen szü lői értekezleten az alábbi középiskolák 
igazgatói, pályaválasztási felelősei vettek részt: 

- Varga Katalin Gimnázium Szolnok 
- Lehel Vezér Gimnázium Jászberény 
- Liska József Erősáramú Szakközépiskola, Gim-

názium és Kollégium, Jászberény 
- Klapka György Szakközép- és Szakmunkásképző 

Iskola Jászberény 
-- Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Mészáros Lőrinc 

Gimnázium, Szakközépiskola, Jászapáti 
- Újszászi Gimnázium és Műszaki Szakközépiskola 

Az iskolák képviselői részletesen bemutatták iskoláikat, 
azok lényegesebb jellemzőit, kiemelték sajátos profiljukat. 
Mind a szülők, mind a tanulók sok segítséget kaptak a 
továbbtanulással, iskolaválasztással kapcsolatos döntéseik 
meghozatalához. 

Drávuczné Répási Ilona 

* * * * * 
November 8-án „utólagos szüreti hangulat" felidézé

sével és egy fergeteges diszkóval töltötték tanulóink 
szabadidejüket. 

November 16-án iskolánk 8. osztályos tanulói - a 
jótékonysági bál bevételéből és pályázaton nyert összegből 
- a József Attila Színházban tekintették meg Fenyő Miklós 
Made in Hungaria című darabot. 

November 11-23-a között nyílt napok megtartására 
került sor az iskolában, ahol az érdeklődő szülők 
betekintést kaptak az oktató-nevelő munkánkról. 

Szeretettel ~árunk minden kedves érdeklődőt 
hagyományos karácsonyi hangversenyünkre, amelyet 
december 22-én - vasárnap - 16 órakor tartunk a 
templomban. 

* * * * * 

A 2002-2003-as tanévben iskolánk pályázata a Signal 
Dentibusz iskolaprogramra kedvező elbírálásra talált. E 
programban az 1. és 2. osztályos iskolaotthonos osztály, 
valamint az 1-2. osztályos napközi otthonos csoport vesz 
részt. A szervezőktől az elmúlt héten kaptuk meg ezen 
iskolaprogram sikeres lebonyolításához szükséges eszkö
zöket (fogkefe, fogkrém) és egyéb segédanyagokat (fog
mosási napló, fogmosási útmutató, plakátok), amelyek 
munkánkat segítik. 
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A program keretében a tanév végéig a következő 
feladatokat kell teljesítenünk: 

• mindennapos fogmosás 
• évente kétszer fogászati szűrővizsgálat 
• a tanév során egy foglalkozást a fogápolásnak 

szentelünk, ahol a fogorvos tart előadást 
• a tanulóinknak rajzversenyt hirdetünk 
• vetélkedőt szervezünk a gyerekeknek, ahol számot 

adhatnak a helyes fogápolásról tanultakról. 

Az eddig elvégzett feladatok: 

• Az elmúlt héten meghívtuk Dr. Borbély Ottilia 
fogorvosnőt, aki előadást tartott a gyermekeknek a 
helyes fogápolásról, valamint a gyerekek kérdéseire 
válaszolt. 

• Videofilmet néztünk meg a helyes fogápolásról, és 
a látottakat megbeszéltük. 

• Minden nap ebéd és uzsonna után megmossuk 
fogunkat, amelyet a fogmosási naplóba rögzítünk. 

• Az őszi szűrővizsgálaton megjelentünk. 

A napokban állítjuk össze a vetélkedő fe ladatait és a 
rajzverseny lebonyolításához szükséges eszközök össze
gyűjtése is megtörtént. Reméljük, hogy ezzel a programmal 
elősegíthetjük gyermekeink fogainak megóvását és játékos 
formában, de következetesen rávezetjük őket a helyes 
fog- és szájápolásra és ezzel együtt az egészséges élet
módra. 

Tóthné Répási Anett 

Találós kérdés 

Fejem gombóc, orrom répa, 
mégse vagyok ehető. 

A kalapom lyukas fazék, 
könnyen le is vehető. 
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A törékeny alkatú, halk 
szavú, kedves mosolyú dr. 
Voller Angéla nem ismeret
len a községbeli élők előtt, 
hiszen jánoshidai lakos, s 
már negyedik éve a Polgár
mesteri Hivatal dolgozója. 

2002. szeptember elsejé
től őt választotta meg a 
képviselő-testület János
hida új jegyzőjének, így 
szerkesztőségünk alapo
sabb bemutatkozásra kérte 
fel a fiatal jegyző nőt. 

Kérlek, mesélj először a gyermekkorodról, iskoláidról! 
1977. június l-jén születtem Jászberényben. Születésem 

óta itt élek Jánoshidán, itt jártam óvodába, általános iskolába. 
1990-től a jászberényi Lehel Vezér Gimnáziumban folytattam 
tanulmányaimat. Az érettségi után a JATE jogi karára 
felvételiztem Szegedre. A felvételi sikerült ugyan első 
nekifutásra, de nem éppen úgy, ahogyan szerettem volna. A 
nappali tagozatra szerettem volna ugyanis, ha felvesznek, de 
csak a levelező tagozatra sikerült. Eleinte bántott, hogy nem 
jutottam be a nappali tagozatra, de ma már visszagondolva 
nem is bántam meg. Talán nem volt részem az „igazi" egyetemi 
életben, de gyakorlati tapasztalatot szereztem, és 2000-ben 
az egyetem elvégzésekor már 2 éves gyakorlattal 
rendelkeztem. 

Hol dolgoztál előzőleg, hogyan kerültél haza, 
Jánoshidára? 

M'után jogi egyetemre jártam, gyakran kaptunk olyan 
feladatot, hogy bírósági tárgyalásokat látogassunk. Végig 
kellett kísérni egy-egy ügy sorsát. Egy ilyen tárgyalást 
követően a Jászberényi Városi Bíróságon az egyik bírónő 
kérdezett meg, hogy lenne-e kedvem egy ügyvédi irodában 
dolgozni, mert ismer egy ügyvédet, aki joghallgatót keres. 

Miután levelező tagozatra jártam, ez egy hónapban egy 
hét kötelező elfoglaltságot jelentett. A többi időmmel 
szabadon rendelkeztem. Úgy éreztem, hogy egy 4 órás munka 
mindenképpen belefér a tanulás mellett, és a gyakorlat, 
tapasztalatszerzés is csak előnyt jelenthet. 

Így, egy meghallgatást követően 1998. március l-jétől 
Jászberényben dolgoztam egy ügyvédi irodában 
gyakornokként. Ez volt az első állomás. 

Innen kerültem a Polgármesteri Hivatalhoz. Hogy hogyan 
is? Már akkor is volt pályázati kiírása az Alapítványnak 
főiskolások és egyetemisták részére. Erre nyújtottam be én is 
a pályázatomat. Így kerültem kapcsolatba az Alapítvány 
elnökével , azaz a jegyzőnővel Molnár Istvánnéval. Neki 
köszönhetően kerültem a hivatalhoz. Ő volt az, aki 
megpróbálta felkelteni az érdeklődésem a közigazgatás iránt. 
Ez sikerült is, mivel konkrét elképzelésem a jövőre nézve még 
nem volt, és az ügyvédi irodában végzett munkát sem éreztem 
hozzám teljesen közelállónak. Így először elfogadtam a 
felkérést és tagja lettem a Helyi Választási Bizottságnak 1998-
ban. Majd amikor Eszes Anikó távozása után már konkrét 
ajánlattal kerestek meg az ügyvédi irodát otthagyva 1999. 
április l -jétől köztisztviselőként kezdtem dolgozni a 
polgármesteri hi\'atalnál. 

Jánoshidai Híradó 

Munkaköröd, feladatod mi volt itt a hivatalban? 
Munkaköröm az idő haladtával folyamatosan bővült. 

Eleinte a szociális ügyek egy részével, a jövedelempótló 
támogatással, rendszeres szociális segéllyel foglalkoztam, 
intéztem az útlevélkérelmeket. Jegyzőkönyvvezetője voltam 
a Kulturális és Gazdasági bizottságnak, illetve elláttam az 
újsággal kapcsolatos feladatokat. Majd mindig egyre több 
feladatot kaptam, a legjelentősebb talán a szabálysértés, 
melyet 2000 óta folyamatosan intézek. 

Kinevezésed óta mi, hogyan változott meg az életedben? 
A kinevezésem óta talán a munkám az , ami inkább 

megváltozott. A feladataim megszaporodtak, és igazán csak 
most érzem át, hogy mekkora is az a felelősség, amely a 
mindenkori jegyzőre nehezedik. Úgy érzem, hogy ennek 
ellenére az emberekkel való kapcsolatom, a mindennapjaim 
nem változtak nagymértékben . Talán annyiban, hogy 
lényegesen több az az idő, amit munkával töltök. 

Az e l ső n a gy feladatod, amit önállóan kellett 
levezényelned, a választás volt. Hogyan élted meg? 

A választás előkészítése rengeteg feladattal, nagy 
felelősséggel járt. Ekkor éreztem át először a választással 
kapcsolatos felelősség súlyát, hiszen már több választásnál 
is közreműködtem, de egész más minőségben. De a-választás 
azt is megmutatta, hogy nem vagyok egyedül. A választásnál 
közreműködő szavazatszámláló bizottságok, helyi választási 
iroda és helyi választási bizottság többnyire gyakorlott és 
tapasztalt tagjaira lehet számítani. Ez igazából egy 
csapatmunka, ahol mindenki munkájára szükség van, 
mindenki munkája számít. 

Milyen a községben élőkkel a kapcsolatod? Mennyire 
fogadnak el a munkatársak, az ügyfelek, hiszen igen fiatal 
vagy. Okozott-e már ez gondot? 

Úgy gondolom, hogy a községben élőkkel általában jó a 
kapcsolatom, és úgy érzem, hogy a munkatársak is elfogadtak. 
Mindenképpen arra fogok törekedni, hogy ez a jövőben is 
így maradjon. Az életkorom eddig problémát még nem 
okozott, talán egy-két esetben inkább meglepetést. 

Milyen elképzelésekkel, tervekkel indultál? Szeretnél
e változtatni valamin? Pontosan mit? 

A hivatalban töltött közel négy év alatt azt láttam, hogy a 
hivatal jól működik. Szerintem azonnali jelentős változásra 
nincs szükség. A korral azonban haladnunk kell, meg kell 
felelnünk a mindig megújuló kihívásoknak, elvárásoknak, és 
ennek érdekében olykor változtatni kell korábbi szokásainkon. 
Ez nem annyira változtatás, inkább folyamatos megújulás . 
Most talán erre van szükség leginkább. 

Mit tartasz a legfontosabb feladatodnak? Egyáltalán 
néhány mondatban foglald már össze, mi a jegyző feladata? 

Legfontosabb feladatomnak pillanatnyilag azt tartom, hogy 
megfeleljek a jegyzővel szemben támasztott követelmé
nyeknek. Szeretnék jól megfelelni a feladatnak. Hogy mi a 
jegyző feladata? Tulajdonképpen az, hogy a polgármester 
irányítása mellett, vezesse a hivatalt. Ez azonban nagyon 
sok mindent foglal magába. A legfontosabb az, hogy 
gondoskodnia kell arról, hogy a képviselő-testület és a 
polgármester által meghatározott feladatok végrehajtásra 
kerüljenek, és jogszerűen kerü ljenek végrehajtásra. q 
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[~ ____________ K __ a_r_ác_s_o_n_y ____________ ...,) 
Manapság sokan már nemcsak a karácsonyeste módját 

adják meg dúsan díszített fenyőfa állításával, hanem már a 
várakozás idejére ünneplőbe öltöztetik egész otthonukat. A 
karácsonyi hangulat, az ünnepi varázs megteremtése kizárólag 
fantázia kérdése. Ehhez minden év közben összegyűjtött 
maradék anyagot, apró gyöngyöt, szalagot stb. fel lehet 
használni . 

A karácsony az életünkben talán a legfontosabb ünnep. 
A szeretet ünnepe, amikor félretesszük problémáinkat, 
talá lkozunk családunk olyan tagjaival is, akiket már rég 
láttunk. 

Ennek az ünnepnek egyéni hangulatát a fenyőillat, a fények 
és a készülődés izgalma adja meg. Áthatja bensőnket valami 
különleges érzés, és nemcsak szívünket. "öltöztetjük díszbe", 
hanem lakásunkat is. 

Egyre jobban odafigyelünk az ízléses terítékre, a színek 
összhangj ára. 

A díszítést kezdhetjük már a kertkaputól. Nagyon szép, ha 
a lakás körüli lépcsőkorlátokat is díszítjük /masnival, 
fenyőággal, szalaggal, izzósorral„/. Bejárati ajtóra koszorút, 
az ablakokra díszítményeket rakhatunk. 

A fenyőfa elmaradhatatlan kelléke a karácsonyi ünnepnek: 

* Lucfenyő: Meleg szobában gyorsan lehull a levele 
(állítsuk vízzel teli karácsonyfatalpba), olcsó. 

* Duglászfenyő : Lucfenyőhöz hasonló, de tűi sokkal 
hosszabbak és lágyabbak, megdörzsölve narancs 
illatúak és megszáradva sem hullnak le. 

* Erdeifenyő: Sokáig friss, igénytelen 

* Ezüstfenyő: Lapos tű l evelei illatosak, ezüstös színűek, 

drágább fajta. 

* Normandiai jegenyefenyő: Tűlevelei telt zöldek, dúsak 
és szinte sohasem hullajtja el őket. Törzse egyenes és 
erős, drága. 

e> E néhány hónap alatt mit látsz a legnagyobb problémának? 
A legnagyobb problémának azt látom, hogy az emberek 

egyre távolabb kerülnek egymástól, a családokon belül is 
gyengül az összetar1'!Ís . Ez megmutatkozik abban is, hogy ha 
valaki bajba jut, akár csekély, akár nagyobb súlyú problémáról 
van is szó, az önkormányzat az e lső, akihez segítségért fordul. 
É okszor bárhogy szeretne is, az önkormányzat sem tud 
egíteni, mert nincsenek ehhez eszközei, mivel általában nem 

i anyagi jellegű problémáról van szó. Sokszor ezeket a 
problémákat a családon belül sokkal könnyebben meg lehetne 
oldani. Talán ezen a szemléleten kellene változtatni. 

Eddigi pályád során mi a legnagyobb eredményed? 

:\ legnagyobb eredményem mindenképpen az, hogy 
erült elnyerni 5 pályázó közül a jegyzői állást. Az igazi 

~ ed · n)1 mégis az fogja jelenteni, ha sikerül bebizonyítani, 
==- ez a bizalom nem volt hiába való, és sikerül jól megfelelni 

<! a eladatnak. 

er ·esztőségünk nevében munkádhoz kívánok sok 
rt. .· rt:íst: 

Tóthné Es::es Éva 

A kisméretű fákat felrakhatjuk asztalra, székre, rakhatunk 
köré díszítésnek borostyánt, szegfűszeggel tűzdelt narancsot, 
aranyozott diót-, tobozt, gyertyát, gyöngyöket, stb. 

A fa és a lakás díszítésénél vegyük figyelembe berendezé
seink stílusát. 

* A klasszikus bútorokhoz használhatunk piros, zöld, 
arany színeket, textilgömböket, nagy masnikat, 
szalagokat, arany színű gyöngyöket. 

* Rusztikus stílushoz arany szalagot, piros gömböt, 
mézeskalács figurákat, fa-rafiadíszeket, diót. 

* Modem stílus esetén fehér, arany, zöld kombináció 
nagyon mutatós. Nagy divat, amikor a karácsonyfa 
díszei (pl.: kék-arany, piros-ezüst, piros-arany) 

Ma már az üzletekben szebbnél szebb karácsonyfadíszeket 
vásárolhatunk, de mi magunk is készíthetünk díszeket, ehhez 
próbálunk most néhány ötletet adn i. 

Adventi koszorú a karácsonyi dekoráció nélkülözhetetlen 
része. Az élet két szimbólumát foglalja magába: az örökzöldet 
és a fényt. A koszorút többnyire fenyőből készítik, élő- és 
szárazvirággal , gyönggyel és az elmaradhatatlan gyertyával 
díszítik. 

Nagyon fontos asztalunk felöltöztetése is. Nagyon szép, 
ha egy egyszerűbb terítőre egy kisebbet rakunk. Ha elég 
nagy az asztal, akkor a teríték mellé rakhatunk apróbb díszeket 
(pl. : szárított gyümölcs, toboz, gyöngy, szalvétagyűrű, 
gyertyatartó, gyertya). 

Végül de nem utolsósorban, nagy gonddal és odafigye
léssel csomagoljuk be az ajándékokat. A csomagolópapír, a 
szalagok, különböző masnik harmonizáljanak a többi díszítő 
elemmel. Rakhatunk a csomagra kis fenyőágat, apró dísz
tárgyakat, gyöngyöt. Ha nincs időnk, vagy kézügyességünk 
nagyon szép zacskókat és dobozokat vásárolhatunk (egyes 
üz letekben kéré
sünkre becsoma
golják a kiválasz
tott aj ándéktár
gyat!) . 

Zombori Tímea 
lakberendező 

Tel.: 30/225 87 26 



Jánoshidai Híradó 

Körkérdésünkben az előző években a karácsonyi készülődésről, ünneplésről faggattuk olvasóinkat. Ebben a 
számunkban arra kerestük a választ, hogy hogyan történik a fenyőfa díszítése, milyen díszeket használnak egy-egy 
családban, maradt-e fenn valamilyen családi hagyomány, szokás, fellelhetők-e még régi díszek a karácsonyfán. 

Az ember életében a leg
fontosabb és a leggazda
gabb ünnep a karácsony, az 
esztendő legnagyobb ünne
pe. Már gyermekkorom óta 
hagyománnyá vált, hogy a 
család együtt díszíti föl a 
fenyőfát. Mindig nagy 
izgalommal készültünk a 
karácsonyra. Mi, gyerekek 
díszeket készítettünk, és ezek 
is felkerültek a fára. Ma már 

gyermekeinkkel együtt díszítjük és ékesítjük a fát. Nagy 
odafigyeléssel igyekszünk az egész lakást is feldíszíteni. 
Mindenki kiveszi a részét a munkából. Estére mint a gyerekek, 
mi is nagyon várjuk, hogy mi kerül a fa alá. Leülünk, és 
karácsonyi dalokat énekelünk. Köszönöm a lehetőséget, és 
minden kedves olvasónak örömteli és békés karácsonyt 
kívánok! Erdeiné Cserháti Anna 

Számomra és azt hiszem, sok család számára a legszebb, 
legörömtelibb ünnep a karácsony. 

A meghitt hangulatot emeli a lakás ünnepi dísze, melyben 
a szépen feldíszített karácsonyfa játssza a főszerepet. 

Minden évben állítunk fát, ám az idei különösen fontos lesz, 
mivel kislányunk számára biztosan nagy örömet fog okozni. 
Igyekszünk mindig más színekbe öltöztetni a fát, így az idén 
terveink szerint az arany és a piros színek fognak dominálni. 
Természetesen a hagyományos díszek mellé néhány 
szaloncukor, csokoládé, csillagszóró is kerül majd a fára. 

Ha időm engedi, magam is szoktam díszeket, dekorációkat 
készíteni, melyek nemcsak a fát, hanem az asztalt is díszítik. 
Ötleteket bárhol lehet találni, megvalósításuk pedig igazi 
örömöt jelent. Szeretnék minden jánoshidai lakosnak békés, 
boldog, egészségben gazdag ünnepeket kívánni. 

Molnár Rita 

Az én gyerlitlekkoromban is a karácsony volt a legszebb 
ünnep. Ez abban nyilvánult meg számomra, hogy nagyon 
nagy volt az ünnep előtti készülődés. Szüleim számára fontos 
volt, hogy velünk, gyerekekkel éreztessék az ünnep teljes 
méltóságát és az ő szeretetüket. Szentestén különböző 
díszekkel díszítették fel a fát: dióval, aranyhajjal, gömbökkel 
és egyéb tárgyakkal. A feldíszített fenyőt már készen tárták 
elénk, azzal, hogy a „Jézuska hozta". Ezért szinte szent 
dologként maradt meg bennem. Különösebb ajándékot nem 
kaptunk, a fa alatt gyümölcsök, különböző ruhák voltak 
elhelyezve: alma, banán, sapka, kesztyű. Mi ezeknek örültünk, 
és boldogok voltunk! Sebestyén Róbert 

A karácsony a legszebb ünnep a családban. Gyereknek mi 
is alig vártuk, hogy eljöjjön a napja. Ez volt a legnagyobb 
meglepetés egész évben. Nálunk míg kisebbek voltunk, a 

szülők díszítették, később a bátyánk segédkezett ebben a 
feladatban. A várva várt ajándék és maga a feldíszített fa 
saját pompájával: ez volt a legnagyobb ajándék számunkra. 
Lehettünk úgy 10 évesek az öcsémmel, amikor megtört a 
varázs, s már minket is beavattak a díszítésbe. Édesanyám, 
aki annak idején óvodában dolgozott nagyon sok szép 
ötletes papírdíszt készített. Kockacukrot csomagolt hófehér 
szalvétába, két végét rojtosra vágta, középen színes sztaniol 
papírba csomagolta, ez került a fára. A fa alá pedig kis 
kosárkában a boltban vásárolt cukorka. 

Fehér szalvétából hólabdát hajtogatott, színes papírból 
fényes csillagokat vágott, ragasztott. Diót csomagolt arany 
és ezüst fóliába, pattogatott kukoricából füzért készített. 
Persze voltak már akkor is különböző üveggömbök, díszek, 
de ezek minden évben egyre fogytak. Az ő keze által készített 
díszek azonban túlélték az ünnepeket, és a következő évben 
is ott díszelegtek a fán. Most, hogy külön család lettünk, 
nálunk inkább az asztali díszek azok, amiket a gyerekekkel 
közösen készítünk. Már ősszel gyűjtögetünk mindenféle 
termést: gesztenyét, diót, makkot, amiket felhasználva egy 
kis fenyőággal, masnival, gyertyával már december elején 
karácsonyi előzetes hangulatot teremtünk a házban. Az igazi 
pompát viszont a feldíszített fa hangulata adja majd meg. Mi 
megmaradtunk az üvegdíszeknél. Piros és aranygömbökkel, 
piros kis masnikkal díszítünk minden évben. Ezt a feladatot a 
férjem végzi évek óta. 

A gyerekek pedig ünnep előtt elkezdik önteni a karácsonyi 
gipszfigurákat a fára, csomagok díszítésére. Így mindenkinek 
akad munkája a várva várt ünnep előtt. Évek óta hagyomány 
nálunk, hogy a szentestét a nagyszülőkkel és egy dédszülővel 
töltjük. 

Kívánom, hogy mindenki szeretetben, békében, 
boldogságban töltse az eljövendő karácsonyt és az azt 
követő új évet! Szőke Róbertné 

Nálunk a karácsonyfa 
díszítés úgy történik, hogy 
a gyerekek megtalálják az 
ajtó előtt a fenyőfát (amit 
a gondos angyalkák már jó 
előre odakészítettek) . 
Ezután a helyére visszük, 
s persze nem lehet máshol, 
csak az ablak előtt, hogy 
az utcáról is jól lehessen 
látni. 

A díszítést mindig a 
gyerekekkel közösen 

végezzük. Általában a piros, arany szín dominál (már ha meg 
tudom győzni a lányaimat, hogy ne rakjanak fel mindent, 
amit a dobozban találnak). A díszeket az évek során 
gyűjtögettük össze, egy - kettő van közöttük, ami még a 
gyermekkoromból maradt, ezek mindig felkerülnek a fára. A q 
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Körkérdés 
q gyerekek által készített díszeket is felrakjuk, és még pár 

szem szaloncukrot, a többit tálcán a fa alá tesszük. 
Bár nagyon szeretjük a gyertya fényét, a karácsonyfára 

:oha nem teszünk gyertyát, inkább az ünnepi asztalt díszítjük 
ele. A fá ra színes égősor kerül. Amikor elkészül a 
arácsonyfa, felkerülhet a bejárati ajtóra is az ajtódísz, egy 

arany színű harang , ami hirdeti, hogy itt bizony már a 
·arácsonyt várják. Bathóné Zombori Katat!in 

A család és a szeretet a 
két legfontosabb dolog az 
életemben. Férjem meg
ismerésekor és a négy 
gyermekem megszületé
sekor éreztem ezt . Ahogy 
közeledik a karácsony, 
egyre jobban gondolko
dóba esem, hogy hol 
legyen a fenyőfa, mekkorát 
vásároljak, mennyi édes
ség, cukorka férjen rá. 
Gyermekeimnek ez talán a 
legnagyobb, legöröm

~elibb nap. Szentestén gyönyörködünk a karácsonyfában, 
amelynek a helye minden évben változik. 

Ahogy nőnek a gyerekek, együtt díszítjük, szépítjük a 
enyőfát cukrokkal, díszekkel, amiket megőrzünk minden 

évben. Nagyon örülnek a gyerekek a csillagszóróknak, a 
gyertyagyúj tásnak és persze a legvégén a karácsonyfa
égönek, ami a legszebb a díszítésben. 

A karácsonyfa - természetesen ajándékkal az alján - az 
ablakhoz kerül egy asztalra, díszes asztalterítővel, naranccsal, 
mandarinnal, gyertyával. 

. ·agyon nagy örömteli nap ez, úgy érezzük, és ezt is 
szeretnénk, hogy a Jézuska ezt az örömet megadhassa nekünk, 
:?. ·aládomnak minden évben, és szeretetteljes, békés 
• !"á ·onyi ünnepünk legyen! 

Kanalas Zsoltné, Czibak Anett 

A rr:i e aládunkban már advent időszakában elkezdődik a 
· - ·-zírése. Igyekszem minden helységben jelezni az 

--et:' ··özeledtét. 
.--..z ~ ·en i .·oszoru, a kopogtató, az asztali díszek mind 
~e· r:e cünk ebben. 

m ~a --an széles választékot kínálnak az üzletek ezekből 
· •. hogy bizony nem könnyű a választás. Én a 

e·ze:e· eredetű anyagok híve vagyok, de néhány jó 
1 o ég- mesterséges elem fokozhatja az előbbiek díszítő 

ér.é:·é· Szerin em nem igazán a divat a fontos. Készítsünk 
vagy vásároljunk harmonikus 
színű, ízléses dolgokat. 

A főszerep természetesen a 
karácsonyfáé. Nálunk a 
gyerekek életkorával egyformán 
növekszik a fa métereinek a 
szám a. A dí szítésnél arra 
figyelek, hogy körülbelül annyi 
maradjon látható a fenyőből, 
mint amenny it el takarnak a 
diszek.. 

:· é -három hagyományos 
:zi - :!-ználok . .'\. gömbö'·. 

csillagok és gyöngysorok csillogását szalmadíszekkel teszem 
változatosabbá. 

A legfontosabb viszont az, hogy ez az ünnep a legben
sőségesebb, éppen ezért mindenki úgy készüljön rá, hogy 
magának és szeretteinek a legtöbb öröme teljék benne. 

Dányi Éva 

Szegényes világban él
tünk, fenyő még nem volt 
gyerekkoromban. A régi 
hagyományokra vissza
emlékszem, mint például, 
hogy a karácsonyi asztal alá 
fokhagymát tettek, ez 
egészséget jelentett, ha min
denki evett belőle. Nagyon 
megörültünk mi, gyerekek, 
ha a mamám a kútban áztatott 
almát karácsony estéjén 
odaadta nekünk. Ez volt a 
tanyasi élet. 

Férjhez menésem után már vettünk fenyőgallyat, amit a 
szobában a gerendához szögeltünk, a gyerekeinknek 
csillagszórót, narancsot, szaloncukrot raktunk a fára. 

Ma már mint nagymama gyerekeimnél töltöm a karácsonyt, 
ott a menyem és az unokáim díszítik a fát az üvegdíszekkel, 
szalagokkal és a ma szokásos díszítő anyagokkal. De a 
legcsodálatosabb, amikor a feldíszített fánál karácsonyi 
énekeket énekelnek az unokáim és a családom. 

Pethő Bonaventúráné (Liget u.) 

Régen, gyerekkoromban nem tudtunk róla „a Jézuska 
hozta" mondták a szüleim. Az édesanyánk díszítette fel 
pattogatott kukoricából fűzött láncokkal, melaszból főzött 
szaloncukorral, ezüst porba 
forgatott dióval és szalagóriás 
süteménnyel. Régen nem volt 
fenyőfa, kökény gallyat vág
tak ki, és azt díszítették fel. 

Most már csak egy ágat 
díszítek fel szaloncukorral, míg 
férjem élt, addig őriztük a 
hagyományokat. 

Mahunka Józsefné 
(Magtár u.) 



Jánoshidai Híradó 

ázi programok 

Pszichológus a nyugdíjasok klubjában 
Régi kedves i smerőst fogadtunk a Faluház nyugdíjas 

klubjában október 6-án. Berkiné dr.Szebeni Erzsébet 
pszichológusnő nem első alkalommal volt vendége 
intézményünknek. 

Halottak napját követő időszakban egy nagyon aktuális 
témát választott előadónk „Segítség a gyászban" című 
előadásával. Az olvasóterem megtelt azokkal az 
érdeklődőkkel, akik a közeli hónapokban, években 
veszítették el hozzátartozóikat. A pszichológusnő elő
adásával a veszteség túlélésében nyújtott segítséget a 
megjelenteknek. 

Néhány megragadott gondolat az előadás témájából: 
Az élet tele van változással, veszítünk és gyászolunk 
születésünk pillanatától kezdve. Az egyénben bármelyik 
okozhat veszteségérzést pl. egy munkahely elvesztése, 
válás, nyugdíjba vonulás. 

Ezek az élet „apró-halálesetei"- fogalmazott a 
pszichológusnő. Mivel az apró gyászainkkal nem nézünk 
szembe, a nagy gyász teljesen lesújt, hatalmas és végleges 
veszteséget okozva. Aki gyászol, az jól tudja, hogy 
számára az élet már soha többé nem megy tovább úgy, 
ahogy azt a haláleset előtt élte. 

Elveszíteni egy szeretett embert, ez sokak számára egy 
új időszámítás kezdetét jelenti, mély fájdalommal, kavargó 
érzésekkel, emlékekkel. Van, aki ösztönszerűen tudja, mit 
kell ilyenkor tenni az életben maradásért, a legtöbbnek 
azonban erőpróbákon keresztül kell ezt megtanulnia. 
Ebben segítenek a szakemberek, orvosok, pszicholó
gusok, de erőt adhat egy jó barát szeretete, egy gon
doskodó jó szomszéd, egy jó közösség, egyház, nyugdíjas 
klub stb ... 

A gyász feloldásával olyan tapasztalatokra is szert 
tehetünk, amelyek elősegítik további kapcsolatainknak és 
az élet értékeinek mélyebb megélését. 

Az előadónk Kalkuttai Teréz anya versével búcsúzott: 

Himnusz az élethez 

Az Élet az egyetlen esély 
az Élet szépség 
az Élet boldogság 
az Élet álom 
az Élet kihívás 
az Élet kötelesség 
az Életjáték 
az Élet érték 
az Élet vagyon 
az Élet szeretet 
az Élet titok 
az Élet ígéret 
az Élet szomorúság 
az Élet dal 
az Élet küzdelem 
az Élet kaland 
az Élet jutalom 
az Élet ... élet 

- vedd komolyan 
- csodáld meg 
- ízleldmeg 
- tedd valósággá 
- fogadd el 
- teljesítsd 
- játszd 
- vigyázzrá 
- használd fel 
- add át magad 
- fejtsd meg 
- teljesítsd 

győzd le 
énekeld 

- harcold meg 
- vállald 
- érdemeld ki 
- éljed! 

Örültünk, hogy a pályázat útján nyert pénzösszegből 
sikerült megszervezni az előadást és szakember közremű
ködésével segíthettünk embertársainkon. 

Zámbori Jánosné 

NYUGDÍJASOK SZÜRETI BÁLJA 
Az idei évben az időjárás nem kedvezett az október 

12-ére meghirdetett szüreti felvonulásnak. A zuhogó eső 
aznap délre sefn csendesedett, így a látványos lovaskocsik 
felvonulása sajnos elmaradt. 

A rossz idő ellenére a vártnál is vidámabbra sikerült a 
községi sportcsarnokba meghirdetett rendezvény, amelyet 
a szölőfürtökkeI végigvonuló magyar ruhás „lányaink" 
nyitottak meg. 

Ezen a hagyományokat felelevenítő rendezvényen 
nemcsak Jászjákóhalma, Jászalsószentgyörgy, Jász
boldogháza, Jánoshida nyugdíjasai mulathattak, vendégek 
érkeztek a szomszéd testvértelepülésről Hajdú járásról is. 
Őket és természetesen a jelenlévőket településünk 
polgármestere, Eszes Béla köszöntötte. 

A megnyitást követően a bál vendégeit a 70-es évek 
sztárja a kellemes hangú Harangozó Teri táncdalénekes 
szórakoztatta. A konyha dolgozói jóízű vacsorát szolgáltak 
fel a megjelenteknek. 

A Faluház vezetése és a nyugdíjas klub nevében ezúton 
is szeretnénk megköszönni mindazoknak a támogtását, 
akik hozzájárultak a rendezvény sikeres lebonyolításához. 
Köszönjük Eszes Béla polgármester támogatását, az 
alapítványnak a műsor költségeinek kifizetéséhez nyújtott 
támogatását, dr. Baky Endre ügyvédnek a zenekar költsé
geinek fedezését, Balogh Istvánnak a vacsora 
elkészítéséhez való hozzájárulását. 

Köszönjük a tombolatárgyakhoz a támogatást Sági 
Ferenc, Tamasi Sándorné, Szabó Ferencné, Tóth Zoltán, 
Földi Ferenc, Gyarmati Gyula vállalkozóknak. A helyi 
óvoda, iskola, gondozási központ, a 40 l-es ABC 
dolgozóinak, a kisebbségi önkormányzat vezetőjének, a 
Berox BT-nek. 

Reméljük, jövőre szép, napsütéses, őszi időben tudjuk 
megszervezni a rendezvényt mindannyiunk meg
elégedésére. Ehhez kívánok minden résztvevőnek és 
támogatónak erőt, egészséget. Zámbori Jánosné 
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(~ ________ F_a_I_u_h_áz_í_p_r_o_g_r_a_m_o_k ________ ~) 
TELEHÁZAT NYITOTTUNK 

Közös összefogás eredményeként október 11-én új 
szolgáltatás nyílt községünkben. A Faluház kis termében 
került átadásra az a számítógépes-rendszer, amelyet az 
Önkormányzat alakított ki a Szögi és Társa Bt, a Közalapít
vány és a Kisebbségi Önkormányzat támogatásával. A 
megnyitó résztvevőit községünk polgármestere, Eszes Béla 
köszöntötte. Részt vett a megnyitón az Országos Teleház 
Szövetség alelnöke, Balogh László úr, aki ismertette a 
Teleházak jelentőségét. 

Sokan érdeklődtek, mi is az a Teleház? 
A teleház közösségi információs és telekommunikációs 

szolgáltatóház. Olyan ház, ahol a legkülönbözőbb technikai 
eszközökkel (számítógépek, fénymásoló, nyomtató, stb.) az 
információkat meg lehet szerezni, tárolni, feldolgozni, 
kikeresni, megismerni, megtanulni, vagy éppenséggel azzal 
szórakozni. 

A Teleház hozzáférhetővé teszi az Internet használatát 
mindazok számára, akik ezt otthonaikban nem tudják 
megoldani. Segíti az itt élő emberek felzárkózását, bekapcsolja 
őket a világhálóba, „távolságok" leküzdésének színtere. 

A Teleházban valamennyi korosztály számára lehetőséget 
biztosítunk számítógépes játékra. A játék, a szórakozós fontos 
lépés az új információs és kommunikációs kultúra 
terjesztésében. " 

Kajos Gábornak köszönhetjük a rendszer összeállítását, a 
programok feltelepítését és a folyamatban lévő honlap szer
kesztését. A Teleházat Sándor Gergő informatikus vezeti. 

A helyi szolgáltatások a követkeÍők: 
Internethasználat óránként / 
- géphasználat fél órára 

400Ft 
50 Ft 

200Ft - géphasználat játék céljára/óránként 
- névjegykártya készítése/darabonként 

- nyomtatás A4-es fekep~ szöveg 
25 Ft 
30Ft 

- nyomtatás A4-es feké'te kép 60 Ft 

A Teleház nyitva ta~sa: 
hétfő 14-20 
kedd 10-16.30 

szerda 10/" 16, 30 
csütörtök 1 ft - 20 
péntek 10- 16.30 

szombat / 8-12 

Minden érdeklődőt szeretettel várunk a Faluházban az új 
szolgáltatások megismerésére. 

Zámbori Jánosné 

Ünnepelni jó 

Aj ánoshidai nyugdíjas klub meghívást kapott szeptember 21-ére J ászalsószentgyörgyre, az immár 
hagyományosnak nevezhető találkozóra. Örömmel fogadtuk a meghívást. 

Szeretettel vártak bennünket, több település nyugdíjasaival találkozhattunk. Kedves műsoraikkal 
szórakoztattak, ízletes, finom étellel, süteménnyel kínáltak bennünket. A jó zene, tombolahúzás 
fokozta jókedvünket. 

agyon jó hangulatban telt el a délután. Gazsi Gézáné 
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„ MINDENNEK MEGVAN A MAGA 
ÓRÁJA ... IDEJE AZ ÜLTETÉSNEK 

ÉS IDEJE A KISZAKÍTÁSNAK ... " 
(Préd.3, 1-15 részlet) 

Ádvent is egy ilyen idő, amikor a gyónás szentségében 
magunk mögött hagyhatjuk önmagunkat és embertársainkat 
megsebző gyarlóságainkat, bűneinket és megújult 
lelkierővel, tudatosabban kereshetjük a jót, így is készülve 
karácsonyra. De hogyan kell gyónni? - kérdezte valaki tőlem 
a felnőttek közül. 

Fontos, hogy a gyónás előtt teremtsünk magunk körül 
csendet és készüljünk a gyónásra. Ebben segíthet, ha 
elolvasunk és átgondolunk a saját életünkre nézve egy 
lelkitükröt, ami életkorunknak leginkább megfelelő. 
Belépve a gyóntatószékbe katolikus módon köszönünk és 
letérdelünk. 

A keresztvetés után így kezdjük: 

Gyónom a mindenható Istennek, hogy utolsó gyónásom óta, 
- aminek idejét megmondom - ezeket a bűnöket követtem 
el: .. „felsorolom bűneimet. 

Ezután meghallgatjuk a pap szavait, azt is, amit elégtételül 
felad, és feltehetjük kérdéseinket is. 

Szívből elmondjuk valamelyik bánatimát: ( a két 
legismertebbet írom le! ) 

1. Istenem szeretlek téged és ezért teljes szívemből bánom, 
hogy bűneimmel megbántottalak. Kérlek, bocsáss meg 
nekem. Ígérem, hogy ezentúl a jóra törekszem, és a 
bűnt kerülöm. 

2. Teljes szívemből bánom minden bűnömet, mert azokkal 
a jó Istent megbántottam. Erősen fogadom, hogy a jóra 
törekszem, a bűnt és a bűnre vezető alkalmat elkerülöm. 

Várunk, amíg a pap Isten nevében elmondja a feloldozás 
szavait. Ez a következő: 
Isten a mi irgalmas Atyánk, aki szent fiának kereszthalála 
és feltámadása által kiengesztelte önmagával a világot, és 
kiárasztotta a Szentlelket a bűnök bocsánatára, az Egyház 
szolgálata által bocsásson meg neked és adja meg a békét. 
És én feloldozlak Téged bűneidtől az Atya a Fiú és a 
Szentlélek nevében. Ámen. 
Amikor a pap keresztet „ rajzol,,, mi keresztet vetünk, hitünk 
megvallásának kifejezéseként. 
Hálát adunk a következőképpen: 
Pap mondja: Magasztaljuk Istent, mert jóságos hozzánk! 
Válaszolunk: mert örökké szeret minket. 

Pap: Isten megbocsájtotta bűneidet menj békével! 
Válaszolunk: Istennek legyen hála! 
Végül katolikus módon elköszönünk. 

Kívánunk a község minden lakójának 

Jánoshidai Híradó 

Jézusra várunk 
A Szentírásban többször olvassuk, hogy az Úr második 

eljövetelének pontos idejét nem ismerjük, ezért ne ringassuk 
magunkat rosszul értelmezett, hamis biztonságérzetbe, és 
hagyjunk fel a veszélyes vagy értelmetlen életmóddal. Az 
Advent előtti időszak egyik legismertebb szentírási szövege 
éppen a tíz hajadonról szóló evangéliumi részlet: az okosak 
jó előre vásároltak olajat a lámpájukhoz, felkészültek a 
várakozásra, a balgák nem. Így aztán amikor sötét lett, a 
balgáknak el kellett menniük a kereskedőhöz hogy olajat 
vásároljanak a lámpásaikhoz. Míg távol voltak, megérkezett 
a Vőlegény, az okos hajadonok bevonultak vele együtt a 
lakodalmas házba, melynek ajtaját bezárták. A balga szüzek 
viszont így elmulasztották a vőlegénnyel való találkozás 
pillanatát, és utána már hiába kopogtak az ajtón- nem engedték 
be őket. Mi az okos szüzek példáját kövessük, és egész 
életünk legyen várakozás ! Természetesen nem ülünk ölbe 
tett kézzel, teljesítjük állapotbeli kötelességeinket otthon, az 
iskolában, és mindenhol máshol, ahol számítanak ránk, de 
pontosan tudjuk, hogy itt a földön nem sokáig maradunk. 

A cselekvő várakozás segít minket abban, hogy 
felkészüljünk az Úrral való találkozásra, jobban megértsük 
szándékait, és hogy a mindennapi eseményekben is 
fölfedezzük jelenlétét. A keresztény életet néha az éjjeli őr 
szerepéhez is hasonlítják: nem lehet álmos, sem figyelmetlen. 
Nem vehet rajta erőt lustaság, sem a kényelem. Ébernek kell 
lennie, és ellene kell állnia minden olyan kísértésnek, amely 
feladatának elhanyagolására csábítja. 

Figyelmesnek, ébernek lenni- mit is jelent ez a 
mindennapokban? Azt, hogy tudatosan és bölcsen élünk. 
Életünket kézben tartjuk, mások nem téríthetnek el bennünket 
rossz irányba. Az élet ugyanis igen fontos kaland. Ébernek 
kell lennünk tehát azért, hogy el ne veszítsük, el ne mulasszuk 
azt a leglényegesebb dolgot, az egyedülit, amely tényleg 
számít az életben.: hogy megértsük, mit akart nekünk mondani 
Jézus, és mit hozott nekünk. 

Aki várakozik, az figyel, és nem akar ,,kikapcsolódni". Régi, 
okos és hagyománytisztelő szokás, hogy ebben az időszakban 
nem rendeznek bálokat, zajos , bulis találkozókat. Nehogy 
mulatozás közben elfelejtsük a legfontosabb feladatot: hogy 
Jézusra várunk. 

Ajánlja : Szőke Erzsébet {részlet a Szív újságból) 

„Jézusnak olyan helyen kellett laknia, ahol jelleme 
próbára lett téve. 

Állandóan őrködnie kellett, hogy megőrizze tisztaságát. 
Minden összeütközést vállalnia kellett- amelyhez hasonlót 
mi is átélhetünk~, hogy példaképünk lehessen 
gyermekségünkben, ifjúságunkban és felnőtt korunkban 
egyaránt. „ (E. G. White: Jézus élete.) 

békés, s:eretetteljes ádventot és Istennel együtt megünnepelt, boldog karácsonyt! 
Lipták Katalin 
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( 
Jl 4 

Hit - vallás - egyház 

Karácsonyi 
morzsák 

„Eljött már ideje annak, 

15 

) 

hogy a gyermek megszülessen, 
<I/ ,~~U;'-' :%\~iLv <vU".ln)vJfu, 

~.Ltl43;J':taLku~ Istállóban állatok közt, 
.~-""''' szalmaágyon megpihenjen, 

Emberek éneke szóljon, 
Angyalok kardala zengjen, 

„ Mária ámulva nézi, 
színét változtatja minden: 
Istenben az ember sír fel, 
Emberben örül az Isten, 

Ami egynek s másiknak 
Oly szokatlan, ismeretlen. " 
(Juan de la Crus: 

Örömünnep kerekedjen. " 
(Juan de la Cruz: 

Kilencedik románc. Részlet) A születésről, részlet) 

[ . Anyakönyvi hírek ) 
~--------------~------------------..._,,,~ 

Gólyahír 

Papp Csenge 
/Varga Tünde - Papp László / 

Menyhárt Tímea 
/Kuli Edit - Menyhárt József/ 

Patai Lúcia 
/Oláh Tímea - Patai András/ 

Búcsúzunk 

Fehér Lajos 
Éles Sándorné 
Czibak Endréné 
Répási Márkné 
Bálint Terézia 
Gerhát János Sándor 
Füleki István 

75 év 
55 év 
38 év 
86 év 
95 év 
57 év 
70 év 

Házasságot kötöttek 

:Wolnár Zsuzsanna - Tóth Gábor 

Banya Andrea - Fehér Zoltán 

EMLÉKEZÉS 
Fájó szívvel emlékezünk 

özv. Darók Gáborné 
halálának 1. évfordulójára 

„Mintha mindig 
Hallanánk szavadat 
Terád gondol szívünk 
Ha búsul, ha lankad" Fiai, lánya és veje 

Köszönetnyilvánítás 
Hálás szívvel mondunk köszönetet a rokonoknak, 
munkatársaknak, szomszédoknak, ismerősöknek, 

és mindazoknak, akik 
életének 28. évében elhunyt 

Baráth Zsolt 
végső búcsúján részt vettek, fájdalmunkban osztoztak. 

Külön köszönet 
Dr. Danicz László doktor úrnak 

a családunk részére nyújtott segítségért és 
támogatásért. 

Baráth család 
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(~ _______ G_o_n_d_o_z_á_si_·K __ ö_z_p_o_n_t_h_ír_e_i ________ ) 
~ Novemberben a helyi Vöröskereszt aktivistája és a 

gyermekjóléti szolgálat szervezésében ruhaosztást 
szerveztünk a rászoruló családok, egyének számára. 
Az akciót az óvodában és az iskolában is 
meghirdettük (szórólapok, plakátok). Bízunk benne, 
hogy sikerült minden érdeklődőnek találnia számára 
hasznosítható ruhaneműt. 

Decemberben egyéni adományokból és egyesületi 
támogatásból kapott ruhákból lehet majd válogatni 
a meghirdetett napon. 

~ Játék- és könyvadományoknak köszönhetően, 
beindult a ,játékkölcsönzés". Szülők és gyerekek 
(három család) már rendszeresen igénybe veszik a 
szolgáltatást. Továbbra is várnánk a már nem 
használt játékok, könyvek felajánlását. 

~ November 15-én a plébániával közösen délelőtt 
gyerekeknek játszóházat, szülőknek délután 
filmvetítést szerveztünk. A programokon az 
érdeklődés alacsony volt, akik azonban eljöttek, 
szárazvirágból díszeket készíthettek, gyöngyöt 
füzhettek. A filmvetítésen II. János Pál pápa 
gondolatait ismerhettük meg a családról, 
szenvedésről, médiáról, plébániai életről, majd ezek 
a témakörök kerültek megbeszélésre. 

~ Örömmel és némi büszkeséggel tájékoztatom 
Önöket, hogy községünk a megyében egyedüli 
településként látja el az önkormányzatok által 

kötelezően ellátandó szociális alapellátási feladatait 
a Gondozási Központ által. A szociális törvény 
értelmében minden 2000 lakos feletti település 2008-
ig köteles beindítani az előírt alapellátási feladatokat. 
Nálunk ez év márciusától ellátjuk az étkeztetést, házi 
segítségnyújtást, idősek nappali klubját, 
családsegítést és speciális ellátási feladatokat is. A 
gyermekjóléti szolgálat tevékenysége is pozitívan 
értékelendő a módszertani központ által szervezett 
szakmai fórumon elhangzottak tükrében. 

~ Erzsébet-napot ünnepeltünk november 23-án az 
idősek klubja tagjaival. Szerencsére az időjárás is 
kedvezett, így az udvaron bográcsban főtt a 
marhapörkölt. Amíg a gondozónők és a klub tagjai 
a köret készítésén tevékenykedtek, addig a bogrács 
mellett Gazsi Béla őrizte a tüzet, no meg forgatta a 
fakanalat kellő türelemmel. A türelem, pedig mint 
tudjuk nem mindig rózsát terem, hanem ízletes 
marhapörköltet körettel, savanyúsággal, no és Vera 
néni finom hájas süteményét. 

Programok: 

~ December 3-a ruhaosztás 
~ Hagyományok ápolása: karácsonyi díszek készítése 

süteményből 
~ Ifjúsági klub 

Czibak Ottó 

[~ _______ m_'d ______ ~) 

Az új kisebbségi önkormányzat tagjai: 
Gazsi Józsefné, Czibak György, Czibak Ottó, Banya László és Banya István. 

A kisebbségi önkormányzat tagjai polgármestere, alpolgármestere a 
az alakuló ülésen letették az esküt a jegyzőnő és az óvoda képviselői, vala

mint Kökény Kálmán, az Országos 
,~~~~··~· -·és . _ en vo. a •e ep- é- Cigány Önkormányzat részéről. 

A kisebbségi önkormányzat 
képviselői nyílt szavazással egy
hangúan Banya Lászlót választotta 
elnökének. 

Pályázati hírek: 

* Egyetemi előkészítő költség
térítéséhez sikeresen pályázott Juhász 
Alexandra. 

* A megyei önkormányzattól ta
nulmányi ösztöndíjat nyert Fehér 
Mária. 

*Az általános iskolások részére kiírt 
tanulmányi pályázatban minden 
beküldött pályázó sikeresen szerepelt. 

Bízom benne, hogy a szülőknek és 
gyerekeknek is segítséget, támogatást 
nyújt az ösztöndíjak elnyerése. A 
következő időszakban is eredményes 
tanulást kívánok mindenkinek! 

Czibak Ottó 
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( Rendőrségi hírek ) 
Felhívás minden közlekedőnek! 

Az ősz kezdetével és a tél közeledtével felhívjuk a 
járművezetők figyelmét a gyakrabban változó időjárási 
és útviszonyokra. 

Elsősorban járműveink fékberendezését és gumiabron
csainak állapotát kell megvizsgálnunk a megváltozott, 
vagy gyakrabban változó útviszonyok miatt. A fék
berendezésnél, annak hatásosságát, szimmetrikus mű
ködését, a gumiabroncsoknál az előírásszerű profil
mélységet, guminyomást kell mindenekelőtt ellenőriz
nünk. 

Az őszi időjárás velejárója a hirtelen esetleg szaka
szonként megjelenő csapadék, mely az úttestet csúszóssá 
teheti. 

Október-november hónapban gyakran találkozhatunk 
az utakon őszi mezőgazdasági betakarítási munkát végző 
járművekkel, melyek sebességüknél fogva lassíthatják a 
forgalmat, méretükből adódóan nehezítik az előzést. 
Mögöttük haladva fel keII készülni olyan balesetveszélyes 
helyzetekre, melyeket a járműről az úttestre hulló, 
helytelenül elhelyezett iIIetve rosszul rögzített rakomány 
idézhet elő/ pl. cukorrépa, csöves kukorica stb/. Kerekeik 
különböző szennyeződéseket /kavics, agyag, sár, avar/ 
hordhatnak fel az úttestre, melyek hirtelen kikerülése, 
vagy éppen a ráhajtás okozhat a jármű megcsúszásával 
járó balesetveszélyes helyzeteket. 

Egyre rövidülnek a nappalok, korábban sötétedik, és 
sajnos még a mai napig is sokan közlekednek kivilágítatlan 
kerékpárral a Jászság útjain, veszélyes helyzetet teremtve 

Rendőrjárőr Jánoshidán 
2002. december l-jével a Jászberényi Rendőr

kapitányság az önkormányzat közbenjárására 1 fő járőrt 
biztosít a település -közbiztonságának felügyeletére. 

A kihelyezett járőr falunk szülötte, Sós Nándor, akinek 
jó esélye van arra, hogy a későbbiekben mint kinevezett 
körzeti megbízott ténykedjen Jánoshidán. 

Az első időszakban a jászalsószentgyörgyi körzeti 
megbízottak fogják segíteni munkáját, melynek hatására 
reméljük, javulni fog a közbiztonság községünkben. 

Remélem, az új járőr jól fogja érezni magát szülő
falujában, és egyben kérem a település minden lakóját, 
hogy segítsük ténykedését, és forduljunk hozzá bizalom
mal! 

Köszönjük, hogy vállalta ezt a nem könnyű feladatot. 
.. funkájához sok sikert, kitartást, eredményeket és minél 
·e :e ebb bűne elekményt kívánok! 

' ó m . · ·. Örme •er Úr! 
Eszes Béla 

polgármester 

maguk és más járművezetők számára. Kérjük a kerék
párosokat, hagy gondoljanak saját biztonságukra, és ne 
induljanak el világítás nélkül, időben való észlelésük életet 
menthet. 

A közlekedés biztonsága érdekében nagyon fontos 
tehát, hogy a járművek világító- és jelzőberendezései 
üzemképesek, észlelhetőek legyenek. Ezek a berendezések 
elkoszolódhatnak, így hosszabb úton szükségessé válhat 
azok megtisztítása. 

Az ablaktörlő, ablakmosó, valamint az utastér fűtő- és 
páramentesítő berendezések feltöltöttsége, üzem 
képességére is fordítsunk nagyobb figyelmet, hiszen ezek 
elősegítik a járműből való kilátásunkat. 

A járművezetők az ősz folyamán is számíthatnak 
rendszeres közúti ellenőrzésekre, melynek egyik fő célja 
a járművek téli közlekedésre való felkészítésének 
ellenőrzése. 

Ne feledjék: mindenkit hazavárnak! 

Mindenkinek balesetmentes közlekedést kívánunk! 

Városi Baleset-megelőzési Bizottság 
Jászberény 

Jubileumi évforduló 

50 évvel ezelőtt kötött házasságot Majercsik István és 
felesége Tóth Julianna. Az évforduló alkalmából családi 

körben megújították esküjüket Varga Ferencné 
anyakönyvvezető előtt, majd Eszes Béla polgármester 

virágcsokorral köszöntötte őket. 

Még hosszú boldog közös életet kívánunk, várjuk majd a 
következő jubileumi képet is! 
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Nem szabad lebecsülni az influenzát, és nem szabad félni az 
oltástól! 

- Hasznos információk a Jászság tisztifőorvosa tollából: 

Itt van a tél, itt van újra ... 

Itt van a levegőben az a szokásos 200-féle vírus, amik 
felső légúti megbetegedéseket okoznak. Az influenzavírus 
egyelőre még nem érkezett meg. Nincs influenzajárvány 
sem az országban, sem a Jászságban. Lehet fogadásokat 
kötni, hogy lesz-e járvány az idén /is/ és hogy az egész 
ország ágynak esik, vagy csak bizonyos régiókat sújt, 
esetleg el is kerül bennünket. 

Az influenza súlyos betegség. Ennek ellenére sokan 
lebecsülik, és egy kalap alá veszik az ártalmatlan 
meghűlésekkel. Aki már volt influenzás, pontosan tudja, 
hogy komolyan kell venni. A statisztikák szerint 
influenzában több ember hal meg, mint minden más 
fertőző betegségben. Influenzajárvány esetén a munka
képes lakosság 10-20 %-a is orvoshoz fordul /való
színűleg jóval többen betegednek meg/ és a betegek 30%
át táppénzes állományba veszik. A betegek 35%-ánál 
szövődmény lép fel. Halálos szövődmény minden 
tízezredik influenzásra jut egy. Egy-egy országos járvány 
félmillió-kétmillió embert érint. Az iskolások 30%-a 
hiányozhat egy járvány idején. A pénzügyi, gazdasági 
károk milliós nagyságrendűek is lehetnek. De a legdrágább 
kincsünk az egészségünk! Ne várjuk ölbe tett kézzel, hogy 
hátha nem lesz járvány, ha lesz, hátha minket elkerül, ne 
reménykedjünk, hogy ha el is kapjuk, biztos nem mi 
leszünk az a 100-400 halott, aki bele is hal az influenza 
szövődményébe. 

Én beoltattam magam, azzal az oltóanyaggal, amiből a 
Jászság 12.000 adagot kapott. Az oltás után egy héttel 
köszönöm, jól vagyok. 

Tudom, a TV-ben mutogattak egy fiatalembert, aki 
állítólag az oltás után megbénult. De nem bizonyították! 
Azt viszont mint szakember tudom - bár ezt a TV nem 
mondta-, h~y laboratóriumi vizsgálattal kimutatott RS 
vírus fertőzése volt, és nem oltási szövődménye! Ez az a 
vírus, ami a csecsemők körében a bölcsőhalál leg
gyakoribb oka. 

Tudni kell, hogy az oltások súlyos mellékhatásai 
bejelentendők. Az elmúlt 5 év alatt Magyarországon 
miközben csak ingyenes oltóanyagból kb. 5 milliót 
beoltottak, mindösszesen 14 - többségében nem súlyos -
oltási szövődményt jelentettek /helyi reakció - 5, láz - 2, 
kiütés - 2, allergiás reakció - 2, anafilaxiás sokk - I, 
alapbetegség romlása - 1, Gullain-Barré;szindróma-I/! 

A Jászságban 36 ezer lakos él, akit megillet az ingyenes 
oltóanyag. Amint fentebb említettem 12 ezer adagot 
kaptunk - és osztottunk szét a háziorvosok között-, tehát 
csak minden harmadik jogosultnak jut. 

Az orvosok jelzései alapján a lakosok egy része fél az 
o -· -·ó C- 'nem ér:em miért .. fert 5 millió oltásból lett 

14, többségében enyhe oltási szövődmény? Nem szabad 
félni! 

Ugyanezen lakosok ugyan amikor cigarettára gyúj
tanak, gondolnak-e arra, hogy évente 35 .000-re /kb. 
Jászberény és Jászfényszaru össz. lakossága/ becsülhető 
a dohányzással összefüggő halálesetek száma ma Magyar
országon? Ez az összhalálozás 20%-a! Akkor kellene 
félni! 

Ugyanezen lakosok ugyan amikor alkoholt 
fogyasztanak, gondolnak-e a májzsugorra, ami miatti 
halálozásban Magyarország évtizedek óta kiemelkedik? 
Akkor kellene félni! 

Ugyanezen lakosok vajon el sem indulnak dolgozni, 
vagy el sem engedik indulni dolgozni hozzátartozójukat, 
mert óránként 14 dolgozót ér baleset munkahelyén, s 
kétnaponta veszíti életét valaki munkavégzés közben? 
Mégis dolgozunk. 

Ugyanezen lakosok ugyan gondolnak-e arra, miért 
nincs ma Magyarországon himlő, járványos gyermek
bénulás, torokgyík, szamárköhögés? Ezeket ugyanis mind 
védőoltással űztük ki közülünk! Félelemre nincs okunk! 

Talán nem véletlen, hogy 2000-ben az osztrák határnál 
meg tudtuk állítani az influenzajárványt! Pedig a vírus 
ingyen utazik, ráadásul levegőben, nem ismer határokat! 
Mégis megtorpant a határnál! Mert hiába - a lakosság 
nagy része oltva volt és: 

Kettőn áll a vásár: a víruson és rajtunk! 

Gondolkozzon el: 

Most Ön dönt! Oltóanyag van, kinek ingyen, kinek 
receptre! Kérem oltassa magát! 

Ünnepi asztal 

Dr. Sárközi Mária 
városi tisztifőorvos 
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Mezőgazdasági hírek 
\. 

A jövő évre való felkészülés jegyében 
A jövő évi támogatási rendszer még nem ismert, de a 
kormány szeretné december hónapban kihirdetni a 
2003. évi támogatási rendeletét. 

- Mi az amire várhatóan előre lehet készülni: 

• A földhasználat rendezése a Földhivatalnál. 
Mindenkinek legyen meg a földhivataltól a 
földhasználat visszaigazolása a földalapú támogatás 
igénylés idejére. 

Jelenleg a földalapú támogatás csak a saját 
tulajdonú, vagy haszonbérleti szerződéssel 
használatba vett föld után vehető igénybe. A 
szívességi földhasználati szerződés csak közeli 
hozzátartozók között érvényes. 

• A támogatás másik feltétele volt, hogy az igénylő 
rendelkezzen a vetésterület 40 %-ára fémzárolt 
vetőmag vásárlásáról szóló számlával. (A kukorica 
esetén a teljes területre.) 

Rendelkezzen a támogatási összegnek megfelelő 
NETTO értékű vásárlási számlával, amely 
vetőmag, növényvédő szer, műtrágya vásárlásáról 
szól. 

Gyűjtsék tehát a vásárlásról való számlákat, mert 
ez várhatóan szükséges a támogatás igényléséhez. 

• Ha a termőföldhasználat rendben van, számlák is 
vannak a vetőmag, növényvédő szer, műtrágya 
vásárlásról, eleget kell tenni a nyilvántartási 
rendelet előírásainak is. 

Az Őstermelői igazolványt március 20 -ig 
érvényesíteni kell. 

• A 2003. évi regisztrációs lapokat ki kell tölteni és 
a regisztrációs számmal rendelkezni kell a 
támogatáshoz. 

);> A termőföldhöz kapcsolódó rendeletben változás, 
hogy 2003-ban annak aki legalább 5 évre adja 
haszonbérbe földjét, a föld bérbeadásából származó 
jövedelemadóját (20 %) nem kell megfizetni. 

);> Érvényben maradt az a rendelkezés, hogy aki családi 
gazdálkodónak adja el földjét, mentesül az ingatlan 
értékesítésből származó jövedelemadó alól - tehát nem 
kell az értékesítési ár 20 %-át jövedelemadóként 
megfizetni. 

);> A tél folyamán a gazdakörrel együttműködve 
szeretném előadás sorozaton ismertetni a jövő évi 
támogatási rendszert, és az egyéb aktuális kérdéseket 
is megbeszéljük, melynek időpontját később közölni 
fogom, és amelyre mindenkit szeretettel várok. 

Minden kedves gazdatársamnak békés, boldog 
karácsonyt és eredményekben gazdag új évet 
kívánok! 

Zámbori János 
falugazdász 

[~ ___________ L __ ev_e_I_e_sI_á_d_a ________ ......___,) 

Tisztelt Szerkesztőség! 
Örömmel olvastam a Jánoshidai Híradó augusztusi 

számában, hogy a déli harangszó a Jánoshidai Katolikus 
Templomból lesz hallható szeptember 30-ától október 
6-áig. 

Izgatottan vártam, hogy megszólaljon a harangszó, s 
azt a meleg érzést, amit átéltem nem cserélném el 
semmi kincsért sem. Abban a pillanatban úgy éreztem, 
hogy a harangszónak van a világon a legszebb dallama, 
s ez a dallam az én szülőfalumból hallható. 

Köszönöm Földi Ferencnek, és még azoknak az 
embereknek, akik lehetővé tették, hogy egy hétig ilyen 
zép élményben legyen részünk. Soha nem felejtem el! 

FIGYELEM!!! 
KÖNYVAJÁNLÓ 

A Szociális és Családügyi Minisztérium támogatásával 
megjelent Varga Péter Spielhozni c. könyve férfí
nő kapcsolatról, szerelemről, szexualitásról, házasságra 
való felkészülésről. 
A tartalomból: 
Mi a kapcsolat a szexualitás és a szerelem között? 
Ki az igazi nő? Ki az igazi férfi? Kit nevezünk 
szűznek? 

Megvásárolható a könyvesboltokban és a kiadónál: 
Zászlónk Stúdió, 1035 Bp. Kórház u. 37. 
Tel: 06 1 388 61 83 

Tis:::telettel: Ambrus Istvánné Ára: 1700 Ft, kiadónál 1300 Ft 

Szeged Érdeklődni lehet: Lipták Katalinnál 
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( 
Szilágyi Istvánné: 

Karácsony morzsája 

Eljött a karácsony. Ez a legszebb 
ünnep. 
Ilyenkor a kemény szívek is talán 
megenyhülnek. 
Puha hótakaró lepi be a tájat. 
Szíved melegével díszítsed a.fadat! 
Boldogság és béke járja át a házad, 
Örömöt így szerezz a kicsi Jézuskának! 
De ne csak magadra gondolj! 
És ne csak családodra! 
Gondolj az éhező, fázós állatokra! 
Adj enni nékik zabot, szénát, 
Ne sajnálj tőlük egy marék búzát! 
Kis madár fészkében nagyon éhes 
szegény, 
Didereg és fázik, mert nincs rajta 
mellény. 
Szórd szét számára karácsony 

morzsáját, 
Hogy kibírja a telet, még egy kis 
magocskát! 
Ha ezt így megteszed, boldog lesz 
karácsonyod. 
Érezd, hogy szívedben a kis Jézus 
mosolyog! 

„Szilágyi Istvánné, Betti egy kis 
alföldi faluban, Jánoshidán él 
családjával, nagy szeretetben. A 
sors nem volt hozzá bőkezű, hat 
osztályt végzett. Két éve, hogy 
érzéseit versbe formálva papírra 
veti, örömet szerezve ezzel a 
körülötte él~ embereknek" 

- olvasható a Magyar Kalendárium 
I. évfolyam 4. számában, ahol 
Hangja, mint a muzsika című verse 
is megjelent. 

Őszintén örülünk Betti sikerének, 
gratulálunk, hogy immár lapunkon 
kívül is olvasható nyomtatásban verse. 
Rövid beszélgetésünk során felfedte 
régi titkát, hogy tulajdonképpen már 
5. osztályos korában írt pedagógus
napra saját költeményt, amit a 
ba r á tn őjév el szavaltatott el, de 
kettőjük titka maradt, hogy ő maga 
·na a mű,·et. az elöadá kor Kormos 

Levelesláda 
Szülei sírján is saját sorai olvas

hatóak, később is írt egy-egy 
alkalomra verset: a keresztlányának, 
nyugdíjba vonuló kedves munka
társának. Atya halála óta ír rend
szeresen, azóta jelenik meg minden 
számunkban egy-egy új alkotása. 

A nyáron a falunapi rendezvény 
keretében az óvodában megrendezett 
kiállításon az ő versei is bemutatásra 
kerültek, s az elszármazottak talál
kozóján részt vevő Molnár Márta is 
elolvasta azokat. Márta ígért 
segítséget Bettinek ahhoz, hogy 
megjelenhessenek versei valamely 
országos lapban, s nemrégiben tőle 
kapta meg a Magyar Kalendárium 
fenti számát, benne saját versével. 
Betti ambícióit ismerve bizakodunk a 
folytatásban, s köszönjük Molnár 
Márta segítségét! 

(Szerk.) 

Pintér Krisztina: 

Hófehér takaró, bársony/epe/, 

Jánoshidai Híradó 

Tisztelt 
Jánoshidai Polgárok! 

) 

Még ti nem tudjátok, mi a cigányok
nak az egyik igazi fő ételük. Ezt írom 
le, a cigánykáposzta receptjét. 

A fazék aljára elhelyezünk egy réteg 
savanyú káposztát, utána egy réteg 
zsíros húst, majd 2 fej vöröshagymát 
elmetélve. Utána ismét egy sor sava
nyú káposzta, arra ismét hús, amit 
megint káposztával borítok le. 

Ráteszek ismét 2 fej elszeletelt 
vöröshagymát, s azt megint beborí
tom káposztával. Megszórom egy 
kávéskanál őrölt borssal, beleteszek 
egy csöves erős paprikát, és ezután 
jön a rántás, ami elég bő . Amikor ez 
megvan, megfőtt, egy hagymát zsíron 
megdinsztelünk, és akkor teszünk 
bele édesnemes paprikát, és ezzel 
leöntjük a káposztát. 

Jó étvágyat kívánok hozzá! 

Kökény József receptje 

mi mindent oly simán s csendben fed el 
Kristálytiszta hópelyhek hullanak 
Karácsony fényei csillognak 
Remény 
Szeretet járja át a 
kemény 
hideg szíveket 
Felolvadnak a jégcsapok 
szívünk ajtaján is a karácsony kopog 
Kézen fogva 
boldogan álljuk körbe a fát · 
s könnycsorogva áldjuk 
a világrajött Ég Urát 
Átvirrasztjuk ez éjszakát 
s csendben ünnepelünk 
a szeretet Angyalát hívjuk 
s csengőn énekelünk 
Boldog arcok 
Remegő kezek 
E/feledett harcok 
A gyertyafények reményteljes lángja 
mind ugyanazt kívánja: 

BOLDOG KARÁCSONYT NEKÜNK! 
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[~---------------L~·-ev_e~l-e_sl_á_d_a ____________ ) 
Kovács G. Istvánnal beszélgettem néhány napja, akit 
azzal a kérdéssel kerestem fel: 

Hogy van megelégedve az önkormányzattal? 

István bácsi bizony sok panaszt zúdított a nyakamba: 
- Nem haragszom a polgármesterre, de vannak prob

lémák, amik nincsenek elintézve. Ha tudtam volna, 
hogy ilyen sorsra jutok, inkább öngyilkos lettem volna. 

Ahogy szerettem a községemet, úgy gyűlölöm, mert 
nem kapom meg azt, amit Törökkoppányon ígértek. 
Akkor a polgármester azt mondta, hogy jöjjek haza, 1 
millióért ott is tud venni házat, amibe el tudja helyezni 
a gyűjtemény anyagát. 
Elfogadtam a hívást, de nem kapom meg, ami jár. A 
kerékpátt a piros sapkás munkavezető is látta, hogy 
elvitték a költöztetők. A nagy festmény eltűnt a költö
zéskor - Ágnes asszony mosta ruháját versillusz
trációja, és az Eszes József, Pataky József képe is eltűnt. 

- Rossz a csengő , és nincs megjavítva. Kutyámnak 
nem vehetek krumplit, pedig az is benne volt az 
ígéretekben, most 3 kg krumpli kellene hetenként. Már 
2 évvel ezelőtt azt mondták, hogy a tisztálkodási 
felszerelést is magamnak kell megvenni, most már ez 
rendeződött. A spórolt pénzemből átadtam a község
nek 500.000 forintot. 
2 millió forintért eladták a törökkoppányi házat, és a 
pénzből egy fillért sem láttam, amikor kértem, azt 
mondták, hogy nem jár semmi, mert benne van a ház 
árában. A fürdőszobában és a konyhában a linóleum 
nincs leragasztva, a padlásra nem tudok felmenni, és 
nem tudom használni. 
A polgármester a szüreti bálon szemben ült velem, de 
egy alkalommal ahhoz az asztalhoz ült közel hozzám, 
de még nem is üdvözölt, igyekezett nem találkozni 
velem. 
Teljes ellátást ígértek, azt mondta a polgármester, hogy 
egy fillért sem kell kiadnom. A konyha által biztosított 
élelmezéssel meg vagyok elégedve. Azonban a polgár
mesternek, mi~t a község első emberének, vagy 
helyettesének a tájház ügyét patronálni kellene, 
segítségül. A kertet kiadták 6 évre helyi kertésznek, 
aki vállalta az udvar karbantartását, kiszedte a gyü
mölcsfákat, mert a virágnak nem kell az árnyék, l/lind
ezt az én beleegyezésem nélkül. 

Ha kiállítást rendezne a Tájház, ki nyitná meg a kiállí
tást, mert a polgármester és a jegyző sem néz felém, 
nem érdeklődnek a Tájházról és felőlem sem. 

Semmi segítséget nem tudok kérni tőlük. A pénzügy
miniszternek faragott botot még meg sem köszönték. 

A polgármester urat is felkerestem István bácsi prob
.é áival, panaszával, aki azt ígérte, hogy néhány sorban 

· .as::ol az állításokra, amely ek egy része már eljutott 

Czibak Ottó 

Kedves István Bácsi! 
A községben élők bizonyára nem teljes körüen tájékozód
tak az Ön ügyével kapcsolatosan, így bátorkodom leírni 
a valós eseményeket az Önkormányzat és az Ön kapcsola
táról! 
Valóban biztattuk István bácsit, hogy költözzön János
hidára, és ígértük, segíteni fogunk a ház megvásárlásában 
és eltartást is biztosítunk. 
Az események a következőképpen követték egymást: 
~ 1999 májusában István bácsi kiválasztotta a Deák 

Ferenc út 38. sz. házat, hogy szeretne ott lakni! A 
lakás 1. 200. OOO Ft-ba került, melyhez István bácsi 
520. OOO Ft-ot tudott biztosítani, az önkormányzat 
pedig 680. OOO Ft-ot fizetett ki az eladónak, tehát közös 
tulajdonná vált az ingatlan. 

~ István bácsit hazaköltöztettük Törökkoppányból , 
amely közel 200. OOO Ft-jába került az önkormány
zatnak! A társadalmi munkában költöztetőknek kö
szönhetően minden ingóságot elhoztunk, amit Ön 
összeszedett és előkészített! 

~ A törökkoppányi házat István bácsi az önkormány
zatnak adományozta az eltartás fejében, melyet az 
önkormányzat bruttó 1, 5 millió Ft-ért eladott. Az 
ajándékozás fejében 1999 júniusától az önkormányzat 
teljes körű ellátást biztosít Kovács G. Istvánnak, mely 
a következőket tartalmazza folyamatosan hónapról
hónapra: 
1 fő gondozó, ebédeltető házi segítő, aki munka
idejének 50 %-át a vele való foglalkozással tölti, a teljes 
bruttó járulékos bérköltségének fele. 35. OOO Ft/hó. 
Mindennemű kiadást az önkormányzat biztosít, teljes 
étkezés (reggeli, ebéd, vacsora hétvégén is) gáz, víz, 
villany, telefon, tisztálkodó szerek Ezek havonta, ebéd: 
6. 500 Ft/hó, reggeli, vacsora, tisztálkodó szerek: 
10. OOO Ft/hó, gáz, víz, villany, telefon 15. OOO Ft/hó. 
A fentiekben leírtak összeszámolva havonta 66. 500 
Ft-os kiadást jelentenek az önkormányzatnak, mely 
éves szinten 798. OOO Ft, amit közvetlenül István 
bácsira fordítunk. 
Az épületen István bácsi kérésének megfelelően 2001-
ben több mint 400. OOO Ft értékű felújítást végeztünk 
el, melyet követően István bácsi az önkormányzatnak 
ajándékozta a Deák F. út 38. sz. ingatlant, mely nagyobb 
mértékben már előzőleg is az önkormányzat tulajdona 
volt (lásd előbb leírt adásvétel 1999-ben). 

István Bácsi! 
Befejezésül azt tudom ajánlani, hogy amennyiben nincs 

megelégedve az önkormányzattal és a fentiekben leírt 
juttatásokkal, fel kell bontani az eltartási szerződést. Ezt 
a lehetőséget az önkormányzat részéről még az idei évben 
meg fogjuk vizsgálni! 

Örülök, hogy a település lakói megismerték ezt a 
jelenlegi állapotot, amely István bácsinak a lehető 
legkedvezőbb! István bácsi további vádaskodásait pedig 
válaszra sem méltatom, az úgy ahogy le van írva szemen 
szedett hazugság! Sajnos ezek a valós tények! 

Eszes Béla polgármester 
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Sport 

Lábtoll-labdás hírek 
A 9. German Openre a magyar küldöttséggel 2 jános

hidai lány csapat utazhatott. Egész éves teljesítményükkel 
és a júliusban Újszászon megrendezésre került 7. 
Hungarian Openen elért kiváló eredményeikkel 
biztosították helyüket az utazók táborában. 

A versenyre a németországi Lippstadtba kellett 
utaznunk. Október 3-án indultunk, és több hazai, ausztriai 
és német nevezetesség megtekintése után 4-én 14 órára 
érkeztünk a szálláshelyre. 

Megállóink:Tatabánya- Turulmadár, Sopron - sörgyári 
látogatás, Bécs - Fráter, Németország - Kassel neveze
tességei. 

Szállásunk egy általános iskola tornatermében volt, 
hálózsákos megoldással. A 4-ei programban még szerepelt 
a helyi polgármesteri fogadás és edzéslehetőség. 

Szombaton délelőtt megkezdődtek a selejtezők, majd 
délután az elődöntők. A nagyon erős nemzetközi mezőny
ben a hidai lányok voltak ismét a legfiatalabb versenyzők. 
Minden mérkőzésünket a német csapatok és a közönség 
szimpátiája, mellettünk, értünk való szurkolása tette 
izgalmasabbá. Szerettünk volna hasonló eredményeket 
elérni, mint tavaly, amikor mindkét csapatunk a legjobb 4 
között küzdhetett az éremért. Ez picit görcsössé tette a 
játékot. Egyik csapatunk nem is tudott megfelelően 
oldódni. 

Sajnos nem tudtunk a megfelelő összeállításban utazni, 
mert Sziráki Zsófi utazását a középiskolája nem enge
délyezte! 

Turóczi Brigitta váratlan, Sülyi Judit korábbi sérülése 
nagyban hátráltatta a lányok teljesítményét. 

A tavalyi dobogós csapatunk Zsófi nélkül is szívvel, 
maximális akarással játszotta mérkőzéseit. Az, hogy most 
nem léphettek dobogóra, a játékvezető sorozatos, (merem 
vállalni) szándékos „tévedéseinek" a következménye. 

Végeredményben büszkék lehetünk, mivel sikerült az 
első 8 között végezni mindkét csapatunknak felnőtt és 
ifjúsági korcsoportban versenyző együtteseket utasítva 
magunk mögé. 

• 
9. German Open, 2002. október 5-6. Lippstadt 

IV. Jánoshida: 
Burai Enikő, Lakatos Angéla, Menyhárt Anna, 
Sülyi Judit 

VII. Jánoshida: 
Gazsi Márta, Sziráki Anna, ruróczi Brigitta 
( 14 női csapat indult.) 

Utazásunkat segítették és támogatták: a szülők, 
Acrol Hungary Kft. Jánoshida KSE, Petőfi Sándor 
Általános Iskola, Turóczi István, aki több éve 
kiemelten támogatja lábtoll-labda szakosztályunkat. 

Mindenkinek szívből köszönöm! 

Viller Józsefné edző 

2002. október 12-13. 
Országos Bajnokság, Szepetnek 

4 nappal a német út után egy fiú csapatnak kellett 
helytállnia a legfiatalabb korcsoportban. 

Személyes biztatásom és utasításaim nagyon hiányoz
tak a fiúknak, mivel a versenyre nem tudtam elkísérni 
őket. Ennek ellenére tisztesen helytálltak az egyre népe
sebb és egyre erősödő hazai mezőnyben. 

18 induló csapatból a 7. helyen végeztek. 

Fehér Zoltán, Tóth Balázs, Vízi Ádám 

Gratulálok! 
Viller Józsefné 

Kerékpáros
túrázók 
Jánoshidán 

A Forrás Szabadidő Sport Egyesület kétnapos Zagyva 
kerékpáros túrát szervezett, melyhez kérte a folyóparti 
települések támogató segítségét, melyet a jánoshidai 
önkormányzattól meg is kapott 10.000 Ft értékben, 100 
db szendvics és 100 db dobozos üdítő formájában. 

Jánoshidát egy 6 főből álló csoport képviselte, akik 
Varga Tamás vezetésével vágtak neki a hosszú túrának 
az eredéstől a torkolatig Somoskőújfalu-Hatvan-Szolnok 
útvonalon. 

Október 6-án a második nap utolsó előtti állomásának 
helyszíne volt a jánoshidai szabadidőpark, ahol déltájban 
vendégeltük meg a csapatot és rövid pihenő után engedtük 
útjukra Szolnok irányába a gáton. 

Több mint 30 fő élvezhette vendégszeretetünket és 
csodálhatta meg szabadidőparkunkat, melyről elisme
réssel nyilatkoztak. 

Szívesen látunk hasonló csapatokat a jövőben is! 

Eszes Béla 
polgármester 
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(~ __________ K __ ik_a_p_c~s_o_Ió_d_á_s __________ ~) 
A pihenést is meg kell tanulni! Csak az frissül fel igazán, aki munkaszünetben, szabad idejében el tudja engedni 
magát, s nem hagyja, hogy ebben mások megzavarják. Erre awnban nem minden ember képes! Hogy ön 
például könnyen el tudja-e engedni magát, vagy sem, ez majd kiderül a tesztből. Válaszoljon a kérdésekre, s a 
végén számolja össze a pontjait! 

1. Olykor előfordul, hogy egyszerre több dolgot kell 
megoldania. Könnyen idegessé válik ilyen 
helyzetben? 

a) Igen. 
b) Olykor. 
c) Nem. 

2. Ha sétálni indul, előre meghatározza-e az 
útvonalat? 

a) Jó, ha tudom előre, merre menjek. 
b) Meghatározott terv nélkül indulok el. 
c) Olykor igen, olykor nem. 

3. Ha autóban ül, s nem maga vezet, mire figyel 
leginkább? 

a) A forgalomra. 
b) A tájra; a forgalommal törődjék a vezető. 
c) Mindkettőre. 

4. Milyen gyakran fordul elő, hogy nagy utazás előtti 
estén nehezen alszik el? 

a) Majdnem mindig. 
b) Olykor. 
c) Ritkán vagy soha. 

5. Ha ismerőseivel, barátaival játszik (legyen az 
kártya, sakk, vagy valami más), bosszankodik-e, ha 
többször veszít egymás után? 

a) Igen. 
· b) Kicsit. 
c) Nem. 

6. Tételezzük fel, hogy váratlanul lehetősége kínál
kozik arra, hogy 2-3 napot töltsön a természetben. 
Milyen vidéket keresne föl legszívesebben? 

a) Egy minden kényelemmel berendezett hegyi 
szálloda környékét. 

b) Mindegy, csak ne legyen nagyon messze hazulról. 
c) Elhagyott vidéket, ahol csak sátorozni lehet. 

PONTOZÁS: 

Kérdés: 1. 2. 3. 4. 5. 6. 

a 0 0 0 0 2 1 

b 1 2 2 1 1 0 

c 2 1 1 2 0 2 

ÉRTÉKELÉS: 

0-4 pontig: 
Ha kipiheni is magát, kikapcsolódnia csak ritkán sikerül. Gyakran előfordul, hogy valamilyen gondolat foglalkoztatja, 
s nem tud szabadulni tőle. Lényegtelen apróságok is magakadályozzák abban, hogy akár egyszer is hosszabb
rövidebb időre elszakadjon a hétköznapoktól. Ezért ritkán fordul elő, mégha testileg pihentnek érzi is magát, hogy 
valóban friss és kipihent lenne. Próbáljon meg tudatosabban kikapcsolódni! 

5-8 pontig: 
Rendszeresen sikerül úgy kipihennie magát, hogy a napi követelményeknek könnyedén eleget tegyen, de akadnak 
helyzetek az életében, amikor nem képes igazán a kikapcsolódásra. Ha pl. valamilyen munka hosszabb időn át 
igénybe vette, beletelik egy i dőbe, mire kiheveri. Az természetes, hogy fontos döntések előtt csak nehezen tud 
ela ludni, emiatt nem szabad nyugtalankodnia! 

9-12 pontig: 
Ön a kikapcsolódás igazi művésze. Stresszhelyzeteket is képes a legrövidebb idő alatt kiheverni, minden percet 
kihasználni; a szabadság ideje alatt teljesen szakít a hétköznapi élettel, mintegy más világban él. Élvezi az újat, az 
j- ereclent. a felüdülése. regenerálódása tökéletes. 

/!PM KÖNYVTÁR, 80 TESZT e. könyvből ollóztuk/ 
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(~-------------J_e~le_n_t_k~ez_z _______________ ~) 
ALAKULÓBAN A TERMÉSZETJÁRÓ SZAKOSZTÁLY 

Szeretnénk 2-3 havonta 1-2 napos 
túrákat szervezni Magyarországon, 
de igény és lehetőség esetén akár 
külföldre is. 

"A terin~etben semmi neDL tö 

és minden tökéletes. A 

(Szlovákia, Erdély) 

Nemcsak gyalogos, hanem 
kerékpáros és vízi túrákra is gondol
tunk. 

Terveink közt szerepel olyan 
személyek meghívása, akik szívesen 
számolnak be túraélményeikről. 

Az első előadás már szervezés alatt 
áll: Erőss Zsolttal, a Himalája 
megmászójával vettük fel a kap
csolatot. Előre láthatólag 2003 
januárjában tartja videófilmes 
élménybeszámolóját, ami után kötet
len beszélgetésre lesz alkalom. 

Ahhoz, hogy mindezek megvaló
suljanak, minimális éves díj 
befizetésére lesz szükség, ami.t a 
belépő tagoktól kérünk. (felnőtteknek 
3000 Ft, diákoknak 2000 Ft). Ez az 
összeg tartalmazza az útiköltség és a 
túrákon felmerülő közös költségek 
egy részét. 

E mellett a Községi Önkormányzat 
támogatását is várjuk, mint a Sport 
Egyesületen belül létrejövő új 
szakosztály. 

Alakuló összejövetelünk várhatólag 
2003 februárjában lesz, melyre 
szeretettel várjuk mindazok jelent
kezését, akik szeretik a termé
szetet, és bátran néznek szembe a 
kihívásokkal. 

• Varga Tamás 

Felelős szerkesztő: Tóthné Eszes Éva 
A szerkesztőbizottság tagjai: 

Czibak Ottó, Drávuczné Répási Ilona, Molnár Istvánné, 
Szöllősi Albertné, Zámbori Jánosné, 

A szerkesztőség címe: Jánoshida, Fő u. 28. 

Kiadja: Jánoshida Község Polgármesteri.Hivatala 
Felelős kiadó: dr. Voller Angéla 

Nyomdai munkák: 
VERZÁL-PRINT Kft. nyomdája, Jászberény, 2002 

Felelős vezető : Purda József - Táskaszám: 165 
Készült: 500 példányban 

A lap előfizethető a szerkesztőség címén. 

beszerezése, beüzemelése kedvező áron. 
Gyors helyi szerviz, szaktanácsadás. 

Ajánlott konfigurációk (monitorral, ÁFÁ-val együtt): 

Kezdő (Szövegszerkesztéshez) 112 OOO 
Iroda (Internetezéshez) 138 OOO 
Viva (Játékokhoz) 190 OOO 
Top (Házi mozihoz) 236 000 

KajosGábor 
Jánoshida, Boldogházi u. 28. Tel.: 30/397-2528 



Felhívás! 
Az ünnepségeket Szervező Bizottság 

„ Jánoshida szépe" 
szépségversenyt rendez 

Időpontja: 2003. május 1. 

Feltételek: 
A játékos keretek között megrendezésre kerülő versenyben mindenki részt vehet, aki 

18. életévét betöltötte. 

A résztvevők kedvük szerint választhatnak ruhatárukból, ezzel kapcsolatos feltételt nem 
kívánnak a szervezők. 

A bátor, kezdeményező lányok jelentkezését várjuk a FALUHÁZBAN április 15-ig. 

A verseny elegendő számú jelentkező esetén kerül megrendezésre. 


